

မိမိအဖို့ အကျိုးများနိုင်

သူတစ်ပါး၏ အပြစ်အနာအဆာကို မကြည့်ပါနှင့်။ မိမိအဖို့ အရေးကြီးသည်ကား မိမိကောင်းမှုကိုလည်းကောင်း၊ မကောင်းမှုကို လည်းကောင်း လုပ်သည်။ မလုပ်သည်ကိုသာ ကြည့်ရာ၏။ သူတစ်ပါးအပြစ်ကို ကြည့်ခြင်းထက် မိမိအပြစ်ကို ကြည့်ခြင်းကသာလျှင် မိမိအဖို့ အကျိုးများနိုင်သောကြောင့် ဖြစ်၏။
ပုဗ္ဗဝင်(ဓမ္မပဒ-၅၀)

၁၃၈၇ ခုနှစ်၊ ကဆုန်လဆန်း ၅ ရက်

၂၀၂၅ ခုနှစ်၊ မေ ၁ ရက်၊ ကြာသပတေးနေ့

အတွဲ (၆၄)၊ အမှတ် (၂၀၉)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရွေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံးတည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအားမြှင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ပဏာမအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့်ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှအလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများနစ်နာမှုမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်ဆိုင် ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့်အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန်လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

နိုင်ငံနှင့် ပြည်သူလူထုအကျိုးစီးပွားအတွက် အလုပ်သမားကြီးများက ကိုယ်အားဉာဏ်အားရှိသမျှ နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့်အတူ လက်တွဲကြိုးပမ်းအားထုတ်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသိရှိသူဓမ္မ မင်းအောင်လှိုင်ထံမှ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအလုပ်သမားနေ့အခမ်းအနားသို့ ပေးပို့သည့်သဝဏ်လွှာ

(၂၀၂၅ ခုနှစ်၊ မေလ ၁ ရက်)

ချစ်ကြည်လေးစားအပ်ပါသော အလုပ်သမားကြီးများခင်ဗျား

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအလုပ်သမားနေ့သည် အလုပ်သမားများအနေဖြင့် မိမိတို့၏အခွင့်အရေးကို သိရှိကာ မိမိတို့၏အခွင့်အရေးအတွက် ကိုယ်တိုင်တောင်းဆိုရာမှ ပေါ်ပေါက်လာခဲ့သည့် အလုပ်သမားများအတွက် တန်ဖိုးထားအပ်သော သမိုင်းဝင်နေ့တစ်နေ့ (မေဒေနေ့) ဖြစ်ပါသည်။

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအသီးသီး၌ နှစ်စဉ်မေလ(၁)ရက်တွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအလုပ်သမားနေ့ အခမ်းအနားများကျင်းပကြပြီး မြန်မာနိုင်ငံတွင်လည်း ၁၉၄၈ ခုနှစ်၊ မေလ(၁)ရက်မှစတင် ကျင်းပခဲ့ပါသည်။ နိုင်ငံ့စီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် မရှိမဖြစ်အရေးပါသည့် အဓိက စွမ်းအားစုကြီးဖြစ်သော အလုပ်သမားကြီးများအား ဂုဏ်ပြုသည့်အနေဖြင့် နှစ်စဉ်ကျင်းပခဲ့ကြရာ ယခု ၂၀၂၅ ခုနှစ်၊ မေလ(၁)ရက်နေ့တွင် (၈၇)ကြိမ်မြောက်သို့ပင် ရောက်ရှိခဲ့ပြီဖြစ်ပါသည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁

တပ်မတော်၏ နိုင်ငံတော်နှင့်ပြည်သူ့အပေါ်ထားရှိသော စစ်မှန်သည့်သဘောထားများကို ပြည်သူများသိရှိရန်အတွက် တပ်မတော်တစ်ရပ်တည်း လုပ်ဆောင်ခြင်းထက် ပြည်သူများတွင်ရှိနေသည့် စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့များ၏ စည်းရုံးရေးစွမ်းရည်ကို ဖောင်းနှင့်အားအဖြစ် ထိရောက်စွာအားပြုနိုင်ရမည်



နေပြည်တော် ဧပြီ ၃၀

မြန်မာနိုင်ငံစစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ အထူးညီလာခံ (၂၀၂၅) ကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ၊ ဒက္ခိဏသီရိဖြူနယ်မြန်မာနိုင်ငံစစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ ဗဟိုဌာနချုပ်ရှိ ညီလာခံခန်းမ၌ ကျင်းပရာ မြန်မာနိုင်ငံ စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့နာယက နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက် မိန့်ခွန်းပြောကြားသည်။

စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ *

မြန်မာနိုင်ငံ စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့နာယက နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် မြန်မာနိုင်ငံ စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ဝင်များအား ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ခမ်းတင်ပြခဲ့ပါသည်။

နိုင်ငံစီးပွား တိုးတက်မြှင့်တင်ရေး

အလုပ်သမားတို့၏ လုပ်အားဖြင့်အလှဆင်

ရေးနွေးငွေစွမ်းအင်ကို အသုံးပြုသည့် စက်ယန္တရားများ ပေါ်ပေါက်လာပြီး ကုန်ပစ္စည်းအများအပြားကို မြန်မြန်ဆန်ဆန်ထုတ်လုပ်လာနိုင်သည့် ပထမစက်မှုတော်လှန်ရေးကြီးသည် အင်္ဂလန်၊ အမေရိကန်နှင့် ဥရောပနိုင်ငံအချို့တွင် ၁၇၆၀ မှ ၁၈၄၀ ကာလအတွင်း ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ခြင်းနှင့်အတူ စက်မှုအရင်းရှင်လူတန်းစားနှင့် အလုပ်သမားလူတန်းစားဟူသော လူတန်းစားနှစ်ရပ်လည်း ပေါ်ပေါက်လာသည်။ ထိုအရင်းရှင်ခေတ်ဦးတွင် အရင်းရှင်တို့က ၎င်းတို့၏ အကျိုးအမြတ်ကို များသည့်ထက်များအောင် ရှာဖွေရာတွင် အလုပ်သမားများကို အလုပ်ချိန်များနှင့်သမ္မုများအောင် အလုပ်လုပ်စေပြီး လုပ်ခနည်းနှင့်သမ္မု နည်းအောင်ပေးခြင်းဖြင့် ခေါင်းပုံဖြတ် အမြတ်ထုတ်ခဲ့ကြသည်။

ထိုခေတ်အလုပ်သမားတို့၏ ဘဝအခြေအနေမှာ လွန်စွာဆိုးရွားလှပြီး တစ်ရက်လျှင် ၁၆ နာရီမှ ၃၀ အထိ အလုပ်လုပ်ကြရသည့်တိုင် လုပ်ခလစာမှာ စားရေးအတွက်ပင်မလုံလောက်သည့်အပြင် အခြားဖိနှိပ်မှုအမျိုးမျိုးတို့ကိုလည်း ခံကြရသည်။ သို့ဖြစ်ရာ ၁၈၂၀ ခန့်မှစကာ အလုပ်သမားတို့၏ အခွင့်အရေးတောင်းဆိုမှုတိုက်ပွဲများ အလုပ်ရှင် အလုပ်သမား ပဋိပက္ခများမှာ ဆယ်စုနှစ်တစ်ခုပြီးတစ်ခု ဆက်၍ဖြစ်ပေါ်နေခဲ့သည်။ အမေရိကန်နိုင်ငံ၌ ၁၉၀၀ ခန့်အထိ နယ်လက်မြို့၊ နယူးယောက်မြို့၊ ချီကာဂိုမြို့၊ ဒတ်ထရိုက်မြို့တို့ အပါအဝင် မြို့များတွင် ၁၈၈၆ ခုနှစ် မေလ ၁ ရက်နေ့တွင် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သော အလုပ်ချိန်တစ်ရက်လျှင် ၈ နာရီသတ်မှတ်ပေးရေး ဆန္ဒပြတောင်းဆိုမှုများက နောင်တွင် တစ်ကမ္ဘာလုံးနှင့်ဆိုင်သည့် အလုပ်သမားနေ့ ဖြစ်ပေါ်လာမှု၏ အစပင်ဖြစ်သည်။ ၁၈၉၀ ပြည့်နှစ် မေလ ၁ ရက်နေ့မှစ၍ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများစွာတွင် ကျင်းပခဲ့သည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အလုပ်သမားနေ့သည် ကမ္ဘာ့အလုပ်သမားများကို လုပ်အားတန်ဖိုးမြှင့်တင်ပေးသောနေ့၊ အလုပ်သမားတို့၏ မှန်ကန်သင့်လျော်စွာ ခံစားရသောနေ့၊ ကမ္ဘာ့အလုပ်သမားလှုပ်ရှားမှုသမိုင်းတွင် မှတ်ကျောက်တင်နိုင်သည့် နေ့တူးနေ့မြတ်ပင်ဖြစ်သည်။

မိမိတို့နိုင်ငံသည် လုပ်သားအင်အားစစ်တမ်းများအရ အာဆီယံနိုင်ငံများတွင် အလုပ်လုပ်နိုင်သည့်လူဦးရေ အများဆုံးနိုင်ငံ၌ ပါဝင်လျက်ရှိသည်ဟုဆိုရာ အလုပ်လုပ်နိုင်သူ လူဦးရေပေါများခြင်းက နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးတို့အတွက် အရေးပါသည့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် အခြေခံကောင်းကို ပိုင်ဆိုင်ထားခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံတော်အစိုးရသည် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍကို တိုးတက်စေပြီး စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာတွင် အလုပ်သမားများမှာ အရေးပါသောကဏ္ဍ၌ ရှိနေသည်။ နိုင်ငံတော်အစိုးရသည် ပြည်တွင်းအသေးစား၊ အငယ်စား၊ အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေးမြှင့်တင်ပေးခြင်းဖြင့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဖြစ်ထွန်းစေခြင်း၊ ကျွမ်းကျင်လုပ်သားများရရှိရေးအတွက် သင်တန်းများဖွင့်လှစ်ပို့ချပေးခြင်း၊ လုပ်အားအခြေပြုကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ တိုးတက်များပြားလာစေရန် ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုများ ဖိတ်ခေါ်ခြင်း၊ ပြည်ပအလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများရရှိစေရန် ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အလုပ်သမားများ၏ အခွင့်အရေးများ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ပေးခြင်း၊ လုပ်ငန်းခွင်ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် ကျန်းမာရေးအဆင့်မြှင့်တင်ပေးခြင်း စသည့်အလုပ်သမားများ၏ အကျိုးစီးပွားကို မျက်ခြည်မပြတ် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

မိမိတို့နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးတိုးတက်မှုအခြေအနေ ပိုမိုကောင်းမွန်ရေး၊ နိုင်ငံ၏အရင်းအမြစ်များကို ထိရောက်စွာ အသုံးချပြီး တိုးတက်သည့်ရလဒ်ကောင်းများရရှိရေး၊ ပြည်သူလူထု၏ အဓိက အခြေခံလိုအပ်ချက်များ ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရေးတို့တွင် ပြည်တွင်းရှိ အလုပ်သမားများ၏ အခန်းကဏ္ဍမှာ မြင့်မားစွာပါဝင်လျက်ရှိရာ တက်ကြွသည့်အားမာန်များဖြင့် နိုင်ငံကို အလှဆင်နိုင်ကြပါစေကြောင်း။

နိုင်ငံရေးပါတီတည်ထောင်ခွင့်များ လာရောက်လျှောက်ထားလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၃၀
ပါတီခွဲခွဲမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ရန်အတွက် နိုင်ငံရေးပါတီများ မှတ်ပုံတင်ခြင်းဥပဒေပုဒ်မ ၃ အရ နိုင်ငံရေးပါတီတည်ထောင်လိုသော ဖိုမီးအမျိုးသားပါတီ (Zomi National Party) သည် ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ နိုင်ငံရေးပါတီတည်ထောင်ခွင့်ကို ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သို့ ယနေ့တွင် လာရောက်လျှောက်ထားခဲ့သည်။
ယနေ့အထိ နိုင်ငံရေးပါတီများမှတ်ပုံတင်ခြင်း ဥပဒေပုဒ်မ ၃

အရ လျှောက်ထားသော ပါတီ ၂၄ ပါတီရှိပြီး နိုင်ငံရေးပါတီများမှတ်ပုံတင်ခြင်း ဥပဒေပုဒ်မ ၂၅ အရ နိုင်ငံရေးပါတီအဖြစ် ဆက်လက်တည်ထောင်ခွင့်နှင့် မှတ်ပုံတင်ခွင့်လျှောက်ထားသည့်ပါတီ ၅၀ ပါတီစုစုပေါင်း ၇၄ ပါတီရှိပြီဖြစ်သည်။
ယခု လျှောက်ထားသည့်အဖွဲ့အား ပါတီတည်ထောင်ခွင့်ပြုနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုရွေးကော်မရှင်က ဆက်လက်စိစစ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။
သတင်းစဉ်

မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၃၀
မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ လှိုင်းအသင့်အတင့်ရှိမည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် ငါးပေမှ ရှစ်ပေခန့် ရှိနိုင်သည်။
မိုး/ဇလ

သုံးခွမြို့နယ်၌ အသင်းသားများသို့ စိုက်ပျိုးရေးနည်းပညာသင်တန်းဖွင့်

သုံးခွ ဧပြီ ၃၀
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သုံးခွမြို့နယ်တွင် ၂၀၂၅-၂၀၂၆ ဘဏ္ဍာနှစ် မိုးစပါးစိုက်ပျိုးရေးအသင်းသားများသို့စိုက်ပျိုးရေးနည်းပညာသင်တန်းကို မြို့နယ်သမဝါယမဦးစီးဌာနရုံး၌ ယမန်နေ့မှစပြီး ဝင်ခွင့်ပေးသည့် သုံးခွမြို့နယ်သမဝါယမဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်နွယ်နွယ်အေးက အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးတင်မြင့်အောင်က စိုက်ပျိုးရေးနည်းပညာရပ်များကို သင်တန်းပို့ချရာတွင် မိုးစပါးစိုက်ပျိုးရေးအသင်းဝင်များအား ပညာရပ်များကို သင်တန်းပို့ချရာတွင် တောင်သူကိုင်ယံတိုင် တစ်ပိုင်တစ်နိုင် မျိုးစေ့ထုတ်နိုင်ရေး၊ သဘာဝမြေဩဇာများ ပြုလုပ်သုံးစွဲနိုင်ရေး၊ ဓာတ်မြေဩဇာများအား လေလွင့်မှုမရှိစေရေး စနစ်တစ်ကျသုံးစွဲရန်တို့ကို ပို့ချပေးပြီး သင်တန်းကို ဧပြီ ၂၉ ရက်မှ ၃၀ ရက်အထိ သင်ကြားပို့ချခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
စည်သူလင်း (ပြန်/ဆက်)

၃၀ - ၄ - ၂၀၂၅ ရက်နေ့ ဓာတ်သတ္တု (ရွှေ) ရည်ညွှန်းဈေး (Market Rate)

သိပ်သည်းဆ ၁၉.၂၅ ဂရမ်/ကုဗစင်တီမီတာနှင့်အထက်ရှိ စံချိန်စီရွှေ ၁ ကျပ်သား (၁၆.၃၂၉၃၂၅ ဂရမ်) ၏ ဈေးနှုန်းမှာ ၅၆၇၀၀၀ ကျပ် ဖြစ်သည်။
ဓာတ်သတ္တု (ရွှေ) ရည်ညွှန်းဈေးသတ်မှတ်ရေးကော်မတီ

ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေနေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

Table with 13 columns: Fuel (လက်လီဈေးနှုန်း), ရန်ကုန်, မန္တလေး, နေပြည်တော်, ပဲခူး, မကွေး, ထားဝယ်, မုံရွာ, ပုသိမ်, မြစ်ကြီးနား, စစ်တွေ, တားခံ, ဖော်လမြိုင်, လားရှိုး, တောင်ကြီး, လွိုင်ကော်, ဟားခါး. Rows include 92 Ron, 95 Ron, HSD (500 ppm), HSD (50 ppm), HSD (10 ppm).

Table with 3 columns: Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း), ရန်ကုန်, မန္တလေး. Rows include 92 Ron, 95 Ron, HSD (500 ppm), HSD (50 ppm), HSD (10 ppm). Includes text for MOPS and other regional rates.

မြန်မာ့အလင်း

စာတည်းဖွဲ့ချုပ် - စိုးစိုးနိုင်, စာတည်းမှူး - မြင့်စိုး, စာတည်းမှူး - ကျော်စေလျာမြင့်, ဘာသာပြန်စာတည်း - ခြူးစန္ဒီနွေး, သုတေသန - အိအိခင်နှင့် အဖွဲ့, စာဖြင့် - ဇော်မင်းသန်းနှင့် အဖွဲ့, စာမျက်နှာပုံစံညွှန်ပေးမှုနှင့် ဒီဇိုင်း - မိမိအေးနှင့် နွဲ့မွန်တို့အဖွဲ့. Includes contact info: mmalin.npt@gmail.com, www.facebook.com/MYANMAALINNEWS, Myanmar Digital News logo.



မြန်မာနိုင်ငံ စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ နာယက နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် မြန်မာနိုင်ငံစစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ အထူးညီလာခံ (၂၀၂၅) တွင် မိန့်ခွန်းပြောကြားစဉ်။

*** ရှေ့ဖိုးမှ**
အဆိုပါညီလာခံအခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ကြီး(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း၊ ပြည်ထောင်စုအဆင့်ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ကြီး(ကြည်း၊ ရေလေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီးကျော်စွာလင်း၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှအဆင့်မြင့်တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံစစ်မှုထမ်းဟောင်း ဗဟိုအမှုဆောင်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ခင်အောင်မြင့်(အငြိမ်းစား)နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး၊ မြန်မာနိုင်ငံ စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့အထူးညီလာခံ (၂၀၂၅) သို့ တက်ရောက်လာကြသည့် စစ်မှုထမ်းဟောင်းကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဖိတ်ကြားထားသည့်ညွှန်ကြားမှုတပ်မတော်များတက်ရောက်ကြပြီး တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်စစ်မှုထမ်းဟောင်းကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့အသီးသီးမှ တာဝန်ရှိသူများက Video Conferencing ဖြင့် တက်ရောက်ကြသည်။

လိုအပ်သည့်ညွှန်ကြားမှုများထုတ်ပြန်ဦးစွာ မြန်မာနိုင်ငံ စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ နာယက နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က မိန့်ခွန်းပြောကြားရာတွင် အထူးညီလာခံ (၂၀၂၅)ကို ကျင်းပရသည့်ရည်ရွယ်ချက်မှာ အခြေအနေအကြောင်း အမျိုးမျိုးကြောင့် လစ်လပ်သွားသည့် မြန်မာနိုင်ငံစစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ ဗဟိုကောင်စီဝင်များ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ဝင်များနှင့် မြို့နယ်အမှုဆောင်အဖွဲ့ဝင်များကို ရွေးချယ်တင်မြှောက်ခြင်း၊ အတည်ပြုခြင်းနှင့် လိုအပ်သည့် ညွှန်ကြားမှုများကို ထုတ်ပြန်ခြင်းများဆောင်ရွက်နိုင်ရန်ဖြစ်ကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံစစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ ဆိုသည်မှာ တပ်မတော်၏ကာကွယ်ရေး အရန်အင်အားစုကြီးဖြစ်သည်နှင့်အညီ ဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ ညွှန်ကြားမှုများကို ပြဋ္ဌာန်းထုတ်ပြန်ပြီး စနစ်တကျဖွဲ့စည်းထားသည့် အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်မတော်၌ တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့စဉ်က ပေးအပ်သည့်တာဝန်များကို ကျေပွန်စွာထမ်းဆောင်ခဲ့ကြသကဲ့သို့ တပ်မတော်မှ အငြိမ်းစားယူပြီးသည့်နောက်တွင်လည်း “Once a Soldier, always a Soldier” “တစ်ခါစစ်သားဖြစ်ခဲ့ဖူးရင် အမြဲတမ်းစစ်သားပင်” ဆိုသည့် စကားနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံသားတို့အတွက် လိုအပ်ချိန်တိုင်း နိုးကြားတက်ကြွစွာ တာဝန်ထမ်းဆောင်နေကြသည့် ရဲဘော်တို့အတွက် ဝမ်းသာဂုဏ်ယူသည်ကို ပြောကြားလိုကြောင်း။

တက်တက်ကြွကြွပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်လွတ်လပ်ရေးရပြီးချိန် ၁၉၄၈ ခုနှစ်ကာလတွင် တပ်မတော်၏ အရန်အင်အားစုကြီးတွေသည် ကိုယ့်နည်းကိုယ့်ဟန်ဖြင့် မြို့ရွာဒေသအလိုက် အချင်းချင်း

“ မြန်မာနိုင်ငံစစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ဆိုသည်မှာ တပ်မတော်၏ကာကွယ်ရေးအရန်အင်အားစုကြီးဖြစ်သည်နှင့်အညီ ဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ ညွှန်ကြားမှုများကို ပြဋ္ဌာန်းထုတ်ပြန်ပြီး စနစ်တကျဖွဲ့စည်းထားသည့် အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်မတော်၌ တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့စဉ်က ပေးအပ်သည့်တာဝန်များကို ကျေပွန်စွာထမ်းဆောင်ခဲ့ကြသကဲ့သို့ တပ်မတော်မှ အငြိမ်းစားယူပြီးသည့်နောက်တွင်လည်း “Once a Soldier, always a Soldier” “တစ်ခါစစ်သားဖြစ်ခဲ့ဖူးရင် အမြဲတမ်းစစ်သားပင်” ဆိုသည့် စကားနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံသားတို့အတွက် လိုအပ်ချိန်တိုင်း နိုးကြားတက်ကြွစွာ တာဝန်ထမ်းဆောင်နေကြသည့် ရဲဘော်တို့အတွက် ဝမ်းသာဂုဏ်ယူသည်ကို ပြောကြားလို ”

အမြန်အလှန်အထောက်အကူပြုရင်း စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့လေးများဖွဲ့ကာ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် လုံခြုံရေးကိစ္စများတွင် ပရဟိတစိတ်ဖြင့် တက်တက်ကြွကြွပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြကြောင်း၊ အဆိုပါအဖွဲ့အစည်းများကို ၁၉၇၃ ခုနှစ်တွင် စနစ်တကျပြန်လည်ဖွဲ့စည်းပြီး မြန်မာနိုင်ငံ စစ်ပြန်စစ်မှုထမ်းဟောင်းများ ဗဟိုစည်းရုံးရေးကော်မတီနှင့် မြို့နယ်စည်းရုံးရေးကော်မတီများကို ဖွဲ့စည်းနိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ၁၉၇၅ ခုနှစ်တွင် ဖွဲ့စည်းပုံနှင့် အခြေခံစည်းမျဉ်းများ စတင်ချမှတ်နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ၎င်းနောက် စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ ဥပဒေ(၁၉၈၉) နှင့် ဥပဒေဆိုင်ရာလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ပြဋ္ဌာန်းထုတ်ပြန်ပြီး ဥပဒေနှင့်အညီ ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း။

၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် ပြောင်းလဲလာသည့် နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး၏ ၂၉-၃-၂၀၁၆ ရက်စွဲပါအမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် (၃၆/၂၀၁၆) ဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ ဗဟိုစည်းရုံးရေးကော်မတီကို ဖျက်သိမ်းပြီး သီးခြားလွတ်လပ်သည့် တပ်မတော်၏မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုအဖြစ် ပြောင်းလဲဖွဲ့စည်းခဲ့ကြောင်း၊ ဗဟိုအမှုဆောင်အဖွဲ့ကို နာယက ၁ဦး၊ ဗဟိုအမှုဆောင်အဖွဲ့ဝင် ၃၄ ဦးနှင့် ဗဟိုကောင်စီဝင် ၇၆ ဦးတို့ဖြင့် ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံစစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ကို ဗဟိုဌာနချုပ်ရုံး၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် စစ်မှုထမ်းဟောင်းကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ ၂၁ ဖွဲ့၊ မြို့နယ်စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ ၃၀၈ ဖွဲ့ တို့ဖြင့်ဖွဲ့စည်းထားပြီး စစ်မှုထမ်းဟောင်းရေးရာကိစ္စများကို တစ်နိုင်လုံးအတိုင်းအတာဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံစစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ကြီးအနေဖြင့် ရည်ရွယ်ချက် (၄)ရပ်၊ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၇) ရပ်တို့ကို ချမှတ်ပြီး တပ်မတော်၏ အရန်အင်အားစုကြီး နိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ရေး၊ ဒေသလုံခြုံရေးနှင့် ပြည်သူ့အကျိုး

စီးပွား ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးကဏ္ဍများတွင် ထဲထဲဝင်ဝင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း။

ပေါင်းကူးတံတားသဖွယ်ဆောင်ရွက်တပ်မတော်သည် ပြည်သူ့က ပေါက်ဖွားလာသည့် တပ်မတော်ဖြစ်သည်နှင့်အညီ ပြည်သူနှင့်တစ်သားတည်းရှိရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ဆိုသည်မှာ တပ်မတော်သားဟောင်းများနှင့် ဖွဲ့စည်းထားခြင်းဖြစ်ပြီး ပြည်သူများနှင့် အမြဲထိတွေ့မှုရှိနေသည့်အတွက် တပ်မတော်နှင့် ပြည်သူအကြား ပေါင်းကူးတံတားသဖွယ်ဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် အမျိုးသားရေးတာဝန်ဖြစ်သည့် ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါးကို ထိပါးစေမည့် အပြောအဆိုအပြုအမူများကို သတိပြုကြရန်နှင့် မိမိ၏အပြုအမူအပြောအဆိုသည် မိမိအဖွဲ့အစည်းနှင့် တစ်ဆက်တစ်စပ်တည်းဖြစ်သည့် တပ်မတော်ကိုပါ တိုက်ရိုက်အကျိုးသက်ရောက်မှုရှိစေသည်ကို နှလုံးသွင်းထားကြရန် လိုအပ်ကြောင်း။

တပ်မတော်၏ နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူ့အပေါ်ထားရှိသော စစ်မှန်သည့်သဘောထားများကို ပြည်သူများ သိရှိရန်အတွက် တပ်မတော်တစ်ရပ်တည်းလုပ်ဆောင်ခြင်းထက် ပြည်သူများတွင်ရှိနေသည့် စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့များ၏ စည်းရုံးရေးစွမ်းရည်ကို မောင်းနှင်အားအဖြစ် ထိရောက်စွာအားပြုနိုင်ရမည်

ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်က ချမှတ်ထားသည့် “ပြည်သူ့စစ်မဟာယူဗျာ” ကို အောင်မြင်စွာအကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန်အတွက် တပ်မတော်နှင့်ပြည်သူကြားတွင် ခိုင်မာသည့်ပေါင်းစည်းအားရရှိအောင် ဆက်လက်ကြိုးပမ်းပုံဖော်ပေးသွားကြရမည် ဖြစ်ကြောင်း။

အစိုးရအနေဖြင့် လာမည့်ဒီဇင်ဘာလအတွင်း၌ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတမှုရှိသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကြီး ကျင်းပနိုင်အောင် စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါအလွန် ပြန့်လွှတ်ထူထောင်ရေးကာလ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ကြုံတွေ့ခဲ့ရသည့် ပြည်တွင်းပြည်ပအဖျက်သမားများ၏ ထိုးနှက်တိုက်ခိုက်မှုများ၊ ပြီးခဲ့သည့်နှစ်များအတွင်းက ဖြစ်ပွားခဲ့သည့်ရာဂါမုန်တိုင်းနှင့် ရေကြီးရေလျှံမှုများ၊ လတ်တလောဖြစ်ပွားခဲ့သည့် မန္တလေး ငလျင်ကြီးဘေးအန္တရာယ်များသည် တိုင်းပြည်အတွက် ဆုံးရှုံးနစ်နာမှုများစွာ ဖြစ်ပေါ်စေခဲ့ကြောင်း၊ အားလုံးတက်ညီလက်ညီဖြင့် စည်းစည်းလုံးလုံး ကျော်ဖြတ်ကြမည်ဆိုပါက အခက်အခဲအကျပ်အတည်းများကြားမှ အမြန်ဆုံးရုန်းထွက်နိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း။

အမျိုးသားရေးရည်မှန်းချက်နှစ်ရပ်ချမှတ်တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရှိကွာဖူးလုံရေးသည် နိုင်ငံတော်အတွက် အရေးကြီးခြင်းကြောင့် အမျိုးသားရေးရည်မှန်းချက်နှစ်ရပ်အဖြစ် ချမှတ်အကောင်အထည်ဖော်လျက် ရှိကြောင်း၊ တိုင်းပြည်တည်ငြိမ်အေးချမ်းပြီး ပြည်သူလူထုစိတ်အေးချမ်းသာစွာ လုပ်ကိုင်စားသောက်နေထိုင်နိုင်မည်ဆိုပါက လူမှုစီးပွားဘဝများသည် မလွဲမသွေဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့်လည်း ထမ်းဆောင်နေရသည့် ကိုယ်စီတာဝန်များအပြင် နိုင်ငံတော်၏ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားအတွက် စဉ်ဆက်မပြတ် မျက်စိကိုဖွင့်နားကိုစွင့်ထားကြရန် တိုက်တွန်းမှာကြားလိုကြောင်း။

တပ်မတော်သားဟောင်းများဖြစ်သည့်အတွက် တပ်မတော်၏ အစဉ်အလာကောင်းများကို ထာဝစဉ် ထိန်းသိမ်းသကဲ့သို့ စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ကြီး၏ ကောင်းမွန်သည့် ဂုဏ်သိက္ခာများကိုလည်း ဆက်လက်စောင့်ထိန်းသွားကြရန်၊ ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါးကို ဦးထိပ်ထားပြီး အမျိုးသားကာကွယ်ရေး၊ လုံခြုံရေးနှင့် စာမျက်နှာ ၅ သို့

❖ တပ်မတော်သည် ပြည်သူ့က ပေါက်ဖွားလာသည့် တပ်မတော်ဖြစ်သည်နှင့်အညီ ပြည်သူနှင့်တစ်သားတည်းရှိရန်လို၊ မြန်မာနိုင်ငံ စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ဆိုသည်မှာ တပ်မတော်သားဟောင်းများနှင့် ဖွဲ့စည်းထားခြင်းဖြစ်ပြီး ပြည်သူများနှင့် အမြဲထိတွေ့မှုရှိနေသည့်အတွက် တပ်မတော်နှင့် ပြည်သူ့အကြား ပေါင်းကူးတံတားသဖွယ် ဆောင်ရွက်သွားကြရမည်

လက်နက်ကိုင်အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများ၏ အသုံးချမှုမခံရစေရေးနှင့် ဘေးကင်းလုံခြုံမှုရှိစေရေးတို့အတွက် သတိပြုကြရန် လိုအပ်

လက်နက်ကိုင်အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများအနေဖြင့် ၎င်းတို့ အဓမ္မဝင်ရောက်နေထိုင်နေသည့် မြို့၊ ရွာများ၌ တပ်မတော်၏ တန်ပြန်ထိုးစစ်ဆင်မှုများကို ကာကွယ်ရန် အတွက် ပြည်သူတို့၏နေအိမ်အဆောက်အအုံများ၊ အရပ်ဘက်အုပ်ချုပ်မှုဆိုင်ရာအဆောက်အအုံများကို အသုံးပြုခြင်း၊ အပြစ်မဲ့ပြည်သူလူထုကို လူသား တံတိုင်းအဖြစ်အသုံးပြုနိုင်ရေး ယာယီနေရပ်စွန့်ခွာနေရသူများကို ပြန်လည်နေထိုင်ရန်ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ အတင်းအဓမ္မလှည့်ပတ်စေခြင်းများကို လုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း၊ တပ်မတော်အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ အချုပ်အခြာအာဏာကို မဖြစ်မနေကာကွယ်စောင့်ရှောက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး အဆိုပါ လက်နက်ကိုင်အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများ၏ သတင်းရရှိမှုနှင့်အခြေအနေ အရပ်ရပ်အပေါ်မူတည်၍ လိုအပ်သလိုတုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သဖြင့် ၎င်းတို့အဓမ္မဝင်ရောက် နေထိုင်လျက်ရှိသည့် မြို့၊ ရွာများရှိ ပြည်သူများအနေဖြင့် ၎င်းတို့၏အသုံးချမှု မခံရစေရေးနှင့် ဘေးကင်းလုံခြုံမှုရှိစေရေးတို့အတွက် သတိပြုကြရန်လိုအပ်ကြောင်း။

(၃-၉-၂၀၂၄ ရက်နေ့တွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်နယ်နှင့် ခရိုင်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများအား ပြောကြားသည့် အမှာစကားမှ ကောက်နုတ်ချက်)

စာမျက်နှာ ၄ မှ

ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်းများတွင် တပ်မတော်၏ အရန်အင်အားအဖြစ် ခိုင်ခိုင်မာမာရပ်တည်ပြီး ပူးပေါင်း ပါဝင်ဆောင်ရွက်သွားကြရန်၊ ချမှတ်ပေးထားသည့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်(၇)ရပ်နှင့် လုပ်ငန်းကဏ္ဍကြီး (၅)ရပ် ကို စစ်သားကောင်းတစ်ယောက်ပီပီ လိုက်နာအကောင် အထည်ဖော်ပြီး ပြည်သူနှင့်တပ်မတော်အကြား ခိုင်မာသည့် ပေါင်းကူးသဖွယ်ဖြစ်အောင် ကြိုးပမ်း သွားကြရန်မှာကြားလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံ စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ နာယက နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်သည် အခမ်းအနား တက်ရောက်လာကြသည့် စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ဝင် များအား ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနွှတ်ဆက်သည်။ ယင်းနောက် မြန်မာနိုင်ငံ စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ နာယက နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်သည် အခမ်းအနား တက်ရောက်လာကြသည့် မြန်မာနိုင်ငံ စစ်မှုထမ်း ဟောင်းအဖွဲ့ ဗဟိုအမှုဆောင်အဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ မှတ်တမ်းတင်စုပေါင်းဓာတ်ပုံရိုက်ခဲ့ကြောင်း သတင်း ရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အဆောက်အအုံများ ပြန်လည်ပြုပြင်အသုံးပြုရေးနှင့် အသစ်တည်ဆောက်ရေး ကြီးကြပ်မှုကော်မတီ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ

ပဲခူး ဧပြီ ၃၀
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးဆွေဝင်း ဦးဆောင်၍ တိုင်းဒေသကြီး အဆောက်အအုံ များ ပြန်လည်ပြုပြင်အသုံးပြုရေး နှင့် အသစ်တည်ဆောက်ရေး ကြီးကြပ်မှု ကော်မတီလုပ်ငန်း ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး အမှတ်စဉ် (၁/၂၀၂၅)ကို ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ရုံး တော်ဝင်ဟံသာ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပသည်။(ယာဝုံ) ဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီး ချုပ်က မတ် ၂၈ ရက်က လှုပ်ခတ် ခဲ့သည့် မန္တလေးငလျင်ကြီးဒဏ် ကြောင့် တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ဌာနဆိုင်ရာ အဆောက်အအုံများ၊ လမ်း/တံတားများ၊ လူနေအိမ်များ၊ ဘာသာရေးဆိုင်ရာ အဆောက် အအုံများ၊ ဘုရားစေတီပုထိုးများစွာ ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့ကြောင်း၊ ငလျင် ဒဏ်ကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့သည့် အဆောက်အအုံများကို ရုံး၊ ဝန်ထမ်း အိမ်ရာနှင့် အထူးအဆောက်အအုံ ဟူ၍ သုံးမျိုးခွဲခြား စာရင်း ကောက်ယူသွားရမည် ဖြစ်ကာ ငလျင်ဘေးဒဏ် သင့်ခဲ့သည့် အဆောက်အအုံများအား မြေပြင် ကွင်းဆင်း စစ်ဆေးစာရင်းကောက်



ယူရာတွင် အပြာရောင်အဆင့် သတ်မှတ်သော လူနေထိုင်ရုံရပြီး အနည်းငယ်သာ ပျက်စီးမှုများ ကို အမြန်ပြင်ဆင်သွားရမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ အပြာရောင်အဆင့် သတ်မှတ်ထားသည့် ရုံး၊ ဝန်ထမ်း အိမ်ရာနှင့် အခြားခေါင်းစဉ်အောက် တွင်ရှိသည့် ပြင်ဆင်နေမှုနှင့် ဆောင်ရွက် ပြီးစီးမှုများကို မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံနှင့်တကွ အပတ် စဉ်တင်ပြပေးရန် လိုအပ်မည်ဖြစ် ကြောင်းနှင့် အသစ်တည်ဆောက် ရမည့် အဆောက်အအုံများအား ခေတ်မီနည်းပညာများနှင့် အညီ ငလျင်ပြင်းအား (၈) မဂ္ဂနီကျု ခံနိုင်ရည်ရှိသည့် အဆောက်အအုံ

ငလျင်ဘေးဒေသပြည်သူများသို့ ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ထောက်ပံ့ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၃၀
မြန်မာနိုင်ငံတွင် မတ် ၂၈ ရက်က လှုပ်ခတ်ခဲ့သော အင်အားအလွန် ပြင်းထန်သည့် ငလျင်ဒဏ်ကို ပြင်းထန်စွာခံစားခဲ့ရသော တိုင်းဒေသ ကြီး၊ ပြည်နယ်ခြောက်ခုတွင် ဧပြီ ၃၀ ရက်အထိ သေဆုံးသူ ၃၇၉၉ ဦး၊ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိသူ ၅၁၀၅ ဦးနှင့် ပျောက်ဆုံးသူ ၁၀၆ ဦးရှိသည်။ မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်တပ်ဖွဲ့နှင့် ပြည်တွင်းပြည်ပမှ ရှာဖွေ ကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့ဝင်များသည် လိုအပ်သည့်ဒေသများသို့ အချိန် နှင့်တစ်ပြေးညီ ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေး လျက်ရှိပြီး အဆောက်အအုံများအတွင်း ပိတ်မိနေသူများအား ရှာဖွေ ကယ်ဆယ်ခဲ့ရာ ယနေ့အထိ အသက်ရှင်သူ ၆၅၃ ဦးကို ရှာဖွေကယ်ဆယ် ပေးနိုင်ခဲ့ပြီး သေဆုံးသူ ၇၇၈ ဦး အား ရှာဖွေပေးနိုင်ခဲ့သည်။ ဘေးသင့်ပြည်သူများသို့ ပြည်တွင်းစေတနာရှင်အလှူရှင်များက ငွေနှင့် အလှူပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့လှူဒါန်းလျက်ရှိသကဲ့သို့ ပြည်ပ နိုင်ငံများ၊ အဖွဲ့အစည်းများ၊ စေတနာရှင်အလှူရှင်များက ငွေနှင့် အလှူပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့လှူဒါန်းပေးလျက်ရှိရာ ရန်ကုန်အပြည် ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ ဧပြီ ၂၉ ရက် ၂၃ နာရီမှ ဧပြီ ၃၀ ရက် ၂၃ နာရီအတွင်း International Organization For Migration (IOM) အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူများအဖွဲ့က တစ်ဆင့် ထောက်ပံ့ပေးသွားမည့် စုစုပေါင်းတန်ဖိုင် ၆၆ ဒသမ ၄၄၂ တန်ဖိုင် ကူညီကယ်ဆယ်ရေး ပစ္စည်းများ၊ မြင်ထောင့်၊ စောင့်၊ ဆိုလာဇီယမ်အိမ်၊ တာပေါ့လင်၊ အိပ်ရာခင်း၊ Jerrycan၊ ကြိုးခွေများနှင့် မလေးရှား နိုင်ငံ၊ ဆီလန်ဂေါပြည်နယ်ရှိ KRI SAKTHI NYANAETHIRA KANI-MADAM YOGI RAMSURATKUMAR SHIRAMAM and PERSATUAN RENGANUT DEVI SHRI KARUMARIAMMAN TEMPLE က လှူဒါန်း သော စုစုပေါင်းတန်ဖိုင် ၀ ဒသမ ၄၅၅ တန်ဖိုင် ခေါက်ဆွဲခြောက်၊ ဘီစကွတ်၊ စောင့်၊ မြင်ထောင့်၊ အဝတ်အထည်များပါဝင်သော ကတ္တူပုံ များအား သယ်ဆောင်လာသော လေယာဉ်များဆိုင်ရာကော်မတီသည်၊ ထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းများကိုလည်း ဘေးသင့်ပြည်သူများ လက်ဝယ်အရောက် အမြန်ဆုံးခွဲဝေထောက်ပံ့လျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး နေပြည်တော်-လောရထားလမ်းပိုင်းအတွင်း လမ်းပိုင်းကြိုခိုင်မှုဆောင်ရွက်နေသည့်လုပ်ငန်းခွင်၊ ပျဉ်းမနားဘူတာ ပြန်လည်မွမ်းမံတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းခွင်၊ ဝန်ထမ်းများ ခေတ္တအခြေပြုနေထိုင်သည့် ယာယီစခန်းများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဧပြီ ၃၀

ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦးသည် ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်နှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်တို့နှင့်အတူ ယနေ့မနက် ၈ နာရီခန့်တွင် နေပြည်တော်-လောရထားလမ်းပိုင်းအတွင်း စက်ယန္တရားကြီးများဖြင့် လမ်းပိုင်းကြိုခိုင်မှုဆောင်ရွက်နေသည့်လုပ်ငန်းခွင်နှင့် ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့သည့် ပျဉ်းမနားဘူတာပြန်လည်မွမ်းမံတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းခွင်၊ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများ ခေတ္တအခြေပြုနေထိုင်သည့် ယာယီစခန်းများအား လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

တိကျစွာလိုက်နာဆောင်ရွက်ပြီးစီးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် နေပြည်တော် - လောရထားလမ်းပိုင်းအတွင်း ပြည်ပင် ဘူတာယာခင်းအတွင်း အစွန်ရထားလမ်း၌ ရထားများ အမြန်နှုန်း မြှင့်တင်နိုင်ရေးအတွက် Automatic Lining, Levelling and Tamping Machine-ALLTM စက်ယန္တရားအသုံးပြု၍ သံလမ်းကြိုခိုင်ရေး ဆောင်ရွက်နေသည့် လုပ်ငန်းခွင်နှင့် ရောက်ရှိစစ်ဆေးပြီး စက်ယန္တရားအား သတ်မှတ်စံနှုန်းအတိုင်း ထိရောက်အောင် ကိုင်တွယ်အသုံးပြုရေးနှင့် စဉ်ဆက်မပြတ် အသုံးပြုနိုင်ရေး၊ ဝန်ထမ်းများကျွမ်းကျင်မှု

ပိုမိုပြည့်ဝလာစေရေး၊ လိုအပ်သည့်ပြင် ထိန်းသိမ်းမှုစနစ်များအတိုင်း တိကျစွာ လိုက်နာဆောင်ရွက်စေရန်တို့ကို မှာကြားသည်။

အမြန်ဆုံးပြန်လည်ပြင်ဆင်ထိန်းသိမ်းမှုဆောင်ရွက်ပေးရန်နှင့် အဖွဲ့သည် ပျဉ်းမနားဘူတာသို့ ရောက်ရှိပြီး ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးနေသည့် ဘူတာအဆောက်အအုံ၊ လက်မှတ်ရောင်းချသည့်နေရာအား ပြန်လည်မွမ်းမံတည်ဆောက်နေမှုအခြေအနေကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေး၍ ပိုမိုတောင့်တင်းခိုင်မာသည့် တိုင်၊ တန်းများနှင့် အမိုးများအဖြစ် ပြင်ဆင်တည်ဆောက်ရေး၊ ခရီးသည်များအဆင်ပြေ ချောမွေ့စေရေးအတွက် အမြန်ဆုံး ပြီးစီးအောင်ဆောင်ရွက်ရေး၊ လုပ်ငန်းခွင်ဘေးအန္တရာယ် မဖြစ်ပေါ်စေရန် အထူးသတိပြုရေးတို့ကို မှာကြားသည်။ ယင်းနောက် ဘူတာဧရိယာအတွင်း ချွတ်ယွင်းပျက်စီးနေသည့် ရထားသွားလာမှု ထိန်းချုပ်ရေးစနစ်အား အမြန်ဆုံး ပြန်လည်ပြင်ဆင် အသုံးပြုနိုင်ရေးတို့ကို လည်း မှာကြားသည်။

ထိုမှတစ်ဆင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဝန်ကြီးရုံး(ပို့ဆောင်ရေး) မှ ဝန်ထမ်း၊ မိသားစုများ ခေတ္တအခြေပြုနေထိုင်သည့် ယာယီစခန်းသို့ ရောက်ရှိပြီး နေထိုင်မှု၊ ယာယီစခန်းသောက်မှု၊ ကျန်းမာရေးစီစဉ်ပေးထားမှုအခြေအနေ



ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး နေပြည်တော် - လောရထားလမ်းပိုင်းအတွင်း လမ်းပိုင်းကြိုခိုင်မှုဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

များကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ဝန်ထမ်းမိသားစုများအတွက် လိုအပ်သည်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်အတွင်း မြန်မာ့ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်း ဌာနပိုင်မြေနေရာသို့ ရောက်ရှိပြီး ဝန်ထမ်း၊ မိသားစုများ နေထိုင်မည့် ဘာရှာအဆောက်အအုံ

ဆောက်လုပ်ရန် အကွက်ချထားမှုကို စစ်ဆေး၍ တည်ဆောက်မှု အမြန်ဆုံး စတင်နိုင်ရေး၊ ရေမီးအဆင်ပြေစွာရရှိရေး စီမံဆောင်ရွက်သွားရန် မှာကြားသည်။

ပြည်ဆင်းစီမံပေး ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် မြန်မာ့ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်း၏ ဒက္ခိဏသီရိဆက်သွယ်ရေးစခန်းရုံးသို့

ရောက်ရှိပြီး ရုံးဧရိယာအတွင်း ဝန်ထမ်း၊ မိသားစုများအား ခေတ္တနေရာချထားပေးမှု၊ စားသောက်ရေးစီစဉ်ပေးထားမှု အခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေး၍ ဝန်ထမ်း၊ မိသားစုများ၏ ကျန်းမာရေး၊ ကျန်းမာရေး လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးခဲ့ကြောင်း သတင်း သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးတင်ဦးလွင် ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့သည့် မဟာမုနိဘုရားနှင့် ထိခိုက်ပျက်စီးသော စေတီ၊ ဘုရားများ၊ ရှေးဟောင်းအဆောက်အအုံများအား ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုစစ်ဆေး

မန္တလေး ဧပြီ ၃၀

သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးတင်ဦးလွင်သည် ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါ်နန္ဒာ၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး လူမှုရေးရာဝန်ကြီး ဦးအောင်ကျော်မိုး၊ ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသားပြတိုက်ဦးစီးဌာနနှင့် သာသနာရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့သည့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အောင်မြေသာစံမြို့နယ်အတွင်းရှိ နန်းမြို့၊ ဆုတောင်းပြည့် စေတီ၊ ပဟိရ်စင်၊ စွယ်တော်စင်၊ ဥပသံတော်ဆောင်၊ မန္တလေးနန်းမြို့ရှိ၊ မဟာမုနိဘုရားနှင့် ထိခိုက်ပျက်စီးသော စေတီ၊ ဘုရားများအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။



ယာယီ အမိုးပြုလုပ်ထားမှုကို လည်းကောင်း၊ ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့သော မြန်မာ့နန်းစံကျော် ရွှေနန်းတော်ကြီးကို လည်းကောင်း၊ ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့သည့် နန်းမြို့ရိုး ၄၈၀၉ ပေ၊ သူရဲရည် ၁၂၅၅ လုံး၊ မြို့ရိုး ဝင်ပေါက်ပြအိုးနှင့် ပြာသာဒ်ဆောင် ကိုးခု၊ မီးတား ၁၂ ခုတို့မှ အုတ်ကျိုးအပိုင်းအစများ၊ နံရံအောက်ခြေရှိ အုတ်ခဲကျိုးအပိုင်းအစများကို အပြီးသတ်ရှင်းလင်းခြင်း၊ သစ်သားပြာသာဒ်များ၏ ထီးတော် တိမ်းစောင်းမှုများ တည်မတ်ခြင်း လုပ်ငန်းများကို

တပ်မတော်မှ အရာရှိ၊ အရာခံ စစ်သည်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသားပြတိုက်ဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေမှုများကို လည်းကောင်း၊ ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့သည့် မဟာမုနိဘုရား အနိစ္စတံဆောင်၊ မုဒိဦးများ ရှင်းလင်းထိန်းသိမ်းမှုများကိုလည်းကောင်း၊ အာနန္ဒာဘုရား၊ ဘုရားနီဘုရား၊ အရိပ်မထွက်ဘုရားနှင့် နိုင်ငံတော်ပရိယတ္တိတက္ကသိုလ် (မန္တလေး) ဘွဲ့နှင်းသဘင်ခန်းမ ပျက်စီးမှုအခြေအနေများကို လည်းကောင်း

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့သော နန်းမြို့ဆုတောင်းပြည့်စေတီတော်၊ စွယ်တော်စင်နှင့် ဥပသံတော်ဆောင်တို့ ပြန်လည်ပြုပြင် ထိန်းသိမ်းနေမှုကို လည်းကောင်း၊ ပဟိရ်စင်ပျက်စီးမှုနှင့်

ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးရဲတင် ဦးဆောင်သော မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ မီဒီယာနှင့် ဖျော်ဖြေရေးညီလာခံ (WAVES-2025) တက်ရောက်ရန် အိန္ဒိယနိုင်ငံသို့ထွက်ခွာ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၃၀

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးရဲတင် ဦးဆောင်သည့် မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် အိန္ဒိယနိုင်ငံ မွန်ဘိုင်းမြို့ရှိ ဂျေဂျီ ကမ္ဘာ့ကွန်ဗင်းရှင်းစင်တာ၌ ကျင်းပပြုလုပ်မည့် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ မီဒီယာနှင့် ဖျော်ဖြေရေးညီလာခံ (WAVES-2025) တက်ရောက်ရန် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် လေကြောင်းခရီးဖြင့် ရန်ကင်းမြို့မှ အိန္ဒိယနိုင်ငံသို့ ထွက်ခွာသွားကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

နေပြည်တော်အတွင်း ငလျင်ဒဏ်သင့် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာများသို့ သက်သာသောဈေးနှုန်းဖြင့် ရောင်းချပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၃၀

စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့နှင့် နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီတို့ ပူးပေါင်းစီစဉ်မှုဖြင့် အမဲသား၊ ဝက်သားများအား နေပြည်တော်အတွင်း ငလျင်ဒဏ်သင့် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာများသို့ အိမ်တိုင်ရာရောက်သွားရောက်ကာ သက်သာသောဈေးနှုန်းများဖြင့် ယနေ့လှည့်လည်ရောင်းချပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

ထိုသို့လှည့်လည်ရောင်းချရာတွင် နေပြည်တော်အတွင်း ဈေးကားတစ်စီးဖြင့် နိုင်ငံခြားရေးရာဝန်ကြီးဌာန၊ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနများရှိ ဝန်ထမ်းများအား ဆီပိသာ ၁၅၀၊ အမဲသား ၂၅ ပိသာနှင့် ဝက်သားပိသာ ၂၀ များကို သက်သာသောဈေးနှုန်းဖြင့် လှည့်လည်ရောင်းချပေးခဲ့ကြောင်းနှင့် အပတ်စဉ် ဗုဒ္ဓဟူးနေ့တိုင်း ဆက်လက်ရောင်းချပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးလှမိုး နေပြည်တော် တပ်ကုန်းမြို့နယ်အတွင်း ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှု ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဧပြီ ၃၀

သမဝါယမနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးလှမိုးသည် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် တပ်ကုန်းမြို့နယ်အတွင်း ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများကို ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် တပ်ကုန်းမြို့နယ် ရှားတောကျေးရွာအုပ်စု ရွှေဥဒေါင်းကျေးရွာရှိ အသေးစားစက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနက အသေးစားကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ ဖန်တီးပေးနိုင်ရေးနှင့် ကျေးလက်နေထိုင်ရေးအတွက် ရေစီးစီမံကိန်းဖြင့် ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည့် စားသောက်ကုန်လုပ်ငန်းသင်တန်းဆင်းသွားရန်အတွက် လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းထောက်ပံ့ပေးထားသူများ၏ လေ့လာပညာသင်တန်းကုန်လုပ်ငန်း လည်ပတ်ဆောင်ရွက်နေမှုကို လည်းကောင်း၊ အပ်ချုပ်စက်သင်တန်းဆင်းသူများအနက်မှ AT (အေတီ) အပ်ချုပ်ဆိုင်လုပ်ငန်းကို လည်းကောင်း ကြည့်ရှုအားပေးပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လုပ်ငန်းရုံးများ၏ တင်ပြချက်များအပေါ် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးကာ လုပ်ငန်းများပိုမိုအောင်မြင်စေရေး တစ်ဦးတစ်ယောက်ချင်းမဟုတ်ဘဲ စုပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရန် ဆွေးနွေးမှာကြားသည်။

ပေါင်းစပ်ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးယင်းနောက် ရှားတောကျေးရွာအုပ်စု ငွေပင်စိုပြ

ကျေးရွာသို့သွားရောက်ပြီး ကျေးရွာအခြေခံပညာမူလတန်းလွန်ကျောင်း၌ ငွေပင်၊ ရှားတော၊ သံဖြူကျေးရွာတို့မှ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် အထွေထွေသမဝါယမအသင်း အမှုဆောင်များ၊ နွေစပါးစိုက်တောင်သူများနှင့် တွေ့ဆုံ၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက နွေစပါးစိုက်တောင်သူများအနေဖြင့် သတ်မှတ်ပန်းတိုင်အထွက်နှုန်းရရှိရေး လိုအပ်သည် မျိုးကောင်းမျိုးသန့်ရရှိရေး၊ စိုက်ပျိုးခြေအရည်အသွေးကောင်းမွန်အောင် စနစ်တကျပြုပြင်ရေး၊ စိုက်ပျိုးရေးလုံခြုံရေး၊ စိုက်နည်းစနစ်မှန်ကန်ရေးတို့ အလေးထားဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ပန်းတိုင်အထွက်နှုန်းမရရှိပါက အားနည်းချက်၊ အားသာချက်များကိုဖော်ထုတ်ပြီး နောက်တစ်ကြိမ် ပြန်လည်စိုက်ပျိုးချိန်တွင် အားနည်းချက်များကို ပြုပြင်စိုက်ပျိုးသွားရန်လိုအပ်ကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားပြီး အသင်းသားတောင်သူများ၏ တင်ပြချက်များကို ပေါင်းစပ်ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးပြီး နွေစပါးစိုက်ပျိုးထားရှိမှုများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။



ထိုနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ရှားတောကျေးရွာအုပ်စု ရှားတောကျေးရွာသို့ သွားရောက်ပြီး ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနက ရွှေလျားရေသန်စင်ကားဖြင့် သောက်သုံးရေသန့်များဖြန့်ဝေပေးနေမှု အခြေအနေများကို လည်းကောင်း၊ ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနက ရာဂီမုန်တိုင်းကြောင့် ပျက်စီးသွားသော ရှားတော-ညောင်ပင်သာကျေးရွာချင်းဆက်လမ်းပေါ်ရှိ အရည်ပေ ၁၈၀ ရှိ Submersible Bridge တည်ဆောက်နေမှု အခြေအနေများကိုလည်းကောင်း၊ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လုပ်ငန်းများ သတ်မှတ်စံချိန်စံညွှန်းနှင့်အညီ အချိန်မီပြီးစီးရေး အလေးထားဆောင်ရွက်သွားရန် ဆွေးနွေးမှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာညွန့်ဖေ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ပြန်လည်ဖြေဆိုမည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ဘာသာရပ်အလိုက် သင်ကြားပေးမည့် တက္ကသိုလ်၊ ဒီဂရီကောလိပ်များမှ ဆရာ ဆရာမများအား တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြား

နေပြည်တော် ဧပြီ ၃၀

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာညွန့်ဖေနှင့် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ပြန်လည်ဖြေဆိုမည့်ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ဘာသာရပ်အလိုက် သင်ကြားပေးမည့် တက္ကသိုလ်၊ ဒီဂရီကောလိပ်များမှ ဆရာ ဆရာမများ တွေ့ဆုံအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ရုံးအမှတ် (၁၃)ရှိ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ (ယာဝု)



အခမ်းအနားကို ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးများ ဖြစ်ကြသော ဒေါက်တာဇော်မြင့်နှင့် ဦးနေမျိုးလှိုင်၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ ပါမောက္ခချုပ်များ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီ ပညာရေးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြပြီး တက္ကသိုလ်၊ ဒီဂရီကောလိပ်များမှ ပါမောက္ခချုပ်များ၊ ကျောင်းအုပ်ကြီးများ၊ ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်များ၊ ပါမောက္ခများ၊ တက္ကသိုလ်၊ ဒီဂရီကောလိပ်များမှ အဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဆရာ ဆရာမများ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ပညာရေးမှူးများက အဖွဲ့လိုင်းဖြင့် တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ပြန်လည်ဖြေဆိုမည့်ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို သတ်မှတ်ထားသော ကျောင်းများ၌ မေ ၂ ရက်တွင် စတင်သင်ကြားပေးရန် စာရင်းပေးထားသည့် တက္ကသိုလ်၊ ဒီဂရီကောလိပ်များမှ ဆရာ ဆရာမပေါင်း ၁၀၇၆ ဦးရှိကြောင်း၊ လေဆိပ်၊ ကားဂိတ်တို့တွင် တာဝန်ရှိသူများက ကြိုဆိုနေကြမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ သဘာဝဘေးဒဏ်

မူးရုံးအသီးသီးရှိ ဝန်ထမ်းများက ဝိုင်းဝန်းစောင့်ရှောက် ကူညီပေးကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စာမေးပွဲ ပြန်လည်ဖြေဆိုမည့် ကျောင်းသားကျောင်းသူများကို သွားရောက်သင်ကြားပေးခြင်းသည် ပညာဒါန မြောက်သည်ဖြစ်၍ ကျောင်းသားကျောင်းသူများအား သင်ခန်းစာများ၊ မေးခွန်းပုံစံများကို သေချာစွာ နားလည်သဘောပေါက်နိုင်စေရန် စေတနာအပြည့်ဖြင့် သင်ကြားပေးစေလိုကြောင်း၊ သမိုင်းမှတ်တိုင်စိုက်ထူနိုင်မည့် စာသင်ကြားပေးသည့်အစီအစဉ်တွင် ပါဝင်ကြမည့် ဆရာ ဆရာမများအားလုံးကို ကျေးဇူးတင် ဂုဏ်ပြုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဒေါက်တာဇော်မြင့်နှင့် ဦးနေမျိုးလှိုင်တို့က ဘာသာရပ် ပါမောက္ခများအနေဖြင့် ဆရာ ဆရာမများကို သင်ပြနည်းများ လေ့ကျင့်ပေးရေးနှင့် ဝန်ကြီး

ဌာနအောက်ရှိ ဦးစီးဌာနများအားလုံး တက်ညီလက်ညီ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာများကို ဆွေးနွေးပြောကြားကြသည်။

ယင်းနောက် တက်ရောက်လာသူများက လိုအပ်သည်များကို ဆွေးနွေးတင်ပြကြကာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ပြန်လည်ဆွေးနွေးပြောကြားပြီး လိုအပ်သည်များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။ တွေ့ဆုံပွဲအပြီးတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ငလျင်ဘေးဒဏ်သင့် ပညာရေးဝန်ထမ်းများနှင့် ဝန်ထမ်းမိသားစုများ နေထိုင်ရန် နှစ်ခန်းတွဲ ဘာဂျာအောက်အိမ်များ ဆောက်လုပ်နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး နေအိမ်များ ခိုင်ခံ့မှုရှိစေရေး၊ မိုးဒဏ်လေဒဏ် ခံနိုင်မှုရှိစေရေး၊ အမြန်ပြီးစီးရေးတို့အတွက် တာဝန်ရှိသူများက အလေးထားဆောင်ရွက်ကြရန်မှာကြားကာ လိုအပ်သည်များ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

မျိုးစေ့ဆိုင်ရာအမျိုးသားကော်မတီ၏ အကြိမ်(၃၀)မြောက် အစည်းအဝေး၌ မျိုးသစ်မျိုးဖျား ၅၇ မျိုးအပေါ် သုံးသပ်ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဧပြီ ၃၀

မျိုးစေ့ဆိုင်ရာ အမျိုးသားကော်မတီ၏ အကြိမ်(၃၀)မြောက် အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ (ယာဝု)

သီးနှံကျွမ်းကျင်မှုဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းအဖွဲ့များမှ အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်များနှင့် ပညာရှင်ဝန်ထမ်းများ တက်ရောက်ကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင် သက်ဆိုင်ရာ သီးနှံကျွမ်းကျင်မှုဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းအဖွဲ့များနှင့် မျိုးစေ့ကျွမ်းကျင်မှုဆိုင်ရာ ကော်မတီတို့က အဆင့်ဆင့်စိစစ်တင်ပြလာသော အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ် သက်တမ်းထပ်တိုးမည့် သီးနှံမျိုးဖျား ၅၇ မျိုးနှင့် မျိုးအသစ်အဖြစ် လျှောက်ထားလာသည့် လယ်ယာသီးနှံ ၃ မျိုး၊ စက်မှုသီးနှံ တစ်မျိုး၊ ဥယျာဉ်ခြံသီးနှံ ၃၁ မျိုးနှင့် မိဘမျိုးလိုင်းငါးစုံ စုစုပေါင်းမျိုးသစ်မျိုးဖျား ၅၇ မျိုးတို့အပေါ် သုံးသပ်ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

မျိုးစေ့ဆိုင်ရာ အမျိုးသားကော်မတီအနေဖြင့် မျိုးသစ်များအား အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်များ ထုတ်ပေးလာခဲ့ရာတွင် (၂၉) ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးအထိ လယ်ယာသီးနှံ ၇၁၁ မျိုး၊



ဥယျာဉ်ခြံသီးနှံ ၉၀၇ မျိုး၊ စက်မှုသီးနှံ ၃၁၁ မျိုးနှင့် မိဘမျိုးလိုင်း ၂၃၄ စုံ စုစုပေါင်း မျိုးသစ်မျိုးဖျား ၅၇ မျိုးကို အသိအမှတ်ပြု ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ရပ်စောက်မြို့နှင့် ပင်းတယမြို့ ပတ်ဝန်းကျင်ဒေသများ အထူးစိမ်းလန်းစိုပြည်စေရေးအတွက် ယခုနှစ်မိုးရာသီတွင် စိုက်ခင်းဧက ၁၀၀၀ တည်ထောင်ရန် စိုက်ခင်းလုပ်ငန်းစဉ်များ ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၃၀
 သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်ရှိသည် ယမန်နေ့နံနက်ပိုင်းက ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ရပ်စောက်မြို့နှင့် ပင်းတယမြို့ ပတ်ဝန်းကျင်ဒေသ များ အထူးစိမ်းလန်းစိုပြည်စေရေးအတွက် ယခုနှစ် မိုးရာသီတွင် စိုက်ခင်းဧက ၁၀၀၀ တည်ထောင်ရန် စိုက်ခင်းလုပ်ငန်းစဉ်များ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုကို ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် တာဝန်ရှိသူများ နှင့်အတူ ရပ်စောက်မြို့နယ်မြို့ မသစ်တောပျိုးဥယျာဉ် ၌ စိုက်ခင်းတည်ထောင်ခြင်းနှင့် လူထုဖြန့်ဖြူးမှုစီမံခန့်ခွဲရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ ပင်းတယမြို့ ပတ်ဝန်းကျင် ဒေသများ အတွက် သစ်မျိုး ၁၄ မျိုးဖြင့် ပျိုးပင် ၁၅၆၀၀၀ ကျော် ပျိုးထောင်ထားရှိမှုကိုလည်းကောင်း၊ ဗဟိုပျိုး ယာယီပျိုးဥယျာဉ်၌ ရပ်စောက်မြို့ ပတ်ဝန်းကျင် အထူးစိမ်းလန်းစိုပြည်ရေး စိုက်ခင်းဧက ၅၉၀ တည်ထောင်ရန် သစ်မျိုး ၁၃ မျိုးဖြင့် နှစ်ပေထက် ပျိုးပင်ပေါင်း ၁၁၈၀၀၀ ကျော် ရောက်ရှိထားမှုနှင့် ထိန်းသိမ်းထားရှိမှုကိုလည်းကောင်း ကြည့်ရှုစစ်ဆေး ပြီး လိုအပ်သည်များ မှာကြားသည်။

ထို့နောက် စိုက်ခင်းတည်ထောင်ရန် မြေကျင်းတူး၊ မြေညှိစေထည့် ကျင်းဖို့ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် ပြီးစီးပြီး မိုးရာသီတွင် သစ်ပင်စတင်စိုက်ပျိုးနိုင်ရန် အသင့်အနေအထားဖြင့် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေ အနေများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရာ တာဝန် ရှိသူများက စိုက်ကွက်များအတွင်း သစ်မျိုးအလိုက် စိုက်ပျိုးမည့် အစီအမံများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်း တင်ပြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ရပ်စောက်မြို့နယ်ရှိ မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း၊ မွေတော် သစ်ဆိပ်သို့ ရောက်ရှိပြီး တာဝန်ရှိသူများက သစ်ဆိပ် သို့ သစ်လုံးများရောက်ရှိပြီးစီးမှုနှင့် ဆောင်ရွက်ဆဲ အခြေအနေများ၊ သစ်စက်များသို့ သစ်လုံးများ တင်ပို့ပြီးစီးမှုနှင့် ဆက်လက်တင်ပို့မည့် အခြေအနေ များ၊ သစ်စက်များမှ သစ်ခွံသားများအား ငလျင်အင် သင့် အင်းလေးဒေသ ပြန်လည်တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းများအတွက် ပေးပို့ထားမှုနှင့် ဆက်လက် ပေးပို့မည့် အစီအမံများနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်း တင်ပြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လိုအပ်သည်များ ကို မှာကြားကာ သစ်စက်များ၌ သစ်ခွံသားများ ခွဲစိတ်



ဆောင်ရွက်နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။
 မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ဓန ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ပင်းတယမြို့ပတ်ဝန်း ကျင် အထူးစိမ်းလန်းစိုပြည်ရေးအတွက် ကိုလုံ ကျောင်းအနီးရှိ အထူးစိမ်းလန်းစိုပြည်ရေး စိုက်ခင်း ၈၅ ဒသမ ၅ ဧက ကိုလည်းကောင်း၊ ကျောက်စုကျေးရွာ အနီးရှိ အထူးစိမ်းလန်းစိုပြည်ရေး စိုက်ခင်း ၅၈၅ ဧက ကိုလည်းကောင်း၊ သစ်အယ်လ်ကျေးရွာအနီးရှိ အထူး စိမ်းလန်းစိုပြည်ရေး ၆ ဒသမ ၅ ဧကကိုလည်းကောင်း၊ ပင်းတယမြို့နယ် ဝါးတရုကျေးရွာအနီး ကျောက် တောင်မြေ အထူးစိမ်းလန်းစိုပြည်ရေးစိုက်ခင်း ၁၀ ဧက တည်ထောင်ရန် ကျင်းတူး၊ မြေဖို့ ဆောင်ရွက် ပြီးစီးမှုကိုလည်းကောင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုပြီး တင်ပြ မှုများအပေါ် လိုအပ်သည်များ မှာကြားသည်။

(၃၃)ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှအားကစားပြိုင်ပွဲတွင် အောင်မြင်မှုရရှိစေရေးအတွက် အောင်နိုင်ရေး၊ လေ့ကျင့်ရေးနှင့် နည်းစနစ်ပိုင်းဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့် ပတ်သက်ပြီး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၃၀
 (၃၃)ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှ အားကစား ပြိုင်ပွဲတွင် အောင်မြင်မှုဆုတံဆိပ်များ ရရှိစေရေး အတွက် အောင်နိုင်ရေး၊ လေ့ကျင့်ရေးနှင့် နည်းစနစ် ပိုင်းဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်ပြီး လုပ်ငန်း ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ရုံးအမှတ်(၃၁)ရှိ စုပေါင်းအစည်း အဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ အားကစားနှင့်လူငယ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး Jeng Phang နေ့စဉ်တောင် တက်ရောက်သည်။

ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ၂၀၂၅ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာတွင် ထိုင်းနိုင်ငံ၌ ကျင်းပပြုလုပ်မည့် (၃၃)ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှ အားကစား ပြိုင်ပွဲတွင် အောင်မြင်မှုဆုတံဆိပ်များရရှိစေရေး အတွက် အောင်နိုင်ရေးကိုရှေ့ပြေး လေ့ကျင့်ရေးပိုင်း၊ နည်းစနစ်ပိုင်းဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့် နေပြည်တော် နှင့် ရန်ကုန်တို့တွင် စခန်းခင်းလေ့ကျင့်လျက်ရှိသည့်



အားကစားအဖွဲ့များ၏ နေ့စဉ်စားသောက်မှုများ၊ လေ့ကျင့်နေမှုအခြေအနေများနှင့် ပတ်သက်ပြီး အသေးစိတ်တင်ပြဆွေးနွေးပေးသွားကြရန် တိုက်တွန်း ပြောကြားသည်။
 ထို့နောက် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်နှင့် ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး

ချုပ်များ တာဝန်ခံညွှန်ကြားရေးမှူးများက သက်ဆိုင်ရာ ကဏ္ဍများအလိုက် ရုံးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွား မည့် အခြေအနေများကို ဆွေးနွေးတင်ပြကြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ဒုတိယဝန်ကြီးများဖြစ်ကြ သည့် ဦးထိန်လင်းနှင့် ဦးဇော်မင်းထက်တို့က တင်ပြ ဆွေးနွေးခဲ့မှုများအပေါ် ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးကြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက အားကစား အောင်နိုင်ရေးအတွက် အားကစားလေ့ကျင့်မှုများနှင့် အောင်မြင်မှုများ အရှိန်အဟုန်မပျက် ဆက်လက် လေ့ကျင့်ဆောင်ရွက်နိုင်စေရန် အားကစားကွင်း၊ အားကစားရုံများ ပြန်လည်တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်း များနှင့် ချိုးဆက်သစ်အားကစားသမားများ မွေးထုတ် လေ့ကျင့်ပေးနိုင်ရန် တာဝန်ရှိသူများက ကြပ်မတ် စီစဉ်ဆောင်ရွက်သွားရန် မှာကြားကာ အစည်းအဝေး ကို ရပ်သိမ်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ကရင်ပြည်နယ်ဧည့်ရိပ်သာ တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းခွင် ကရင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ဘားအံ ဧပြီ ၃၀
 ကရင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ ခွင့်ပြုတရားရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန အဆောက်အအုံဦးစီး ဌာန အဆောက်အအုံအထူးအဖွဲ့(၁၃)က တာဝန်ယူ တည်ဆောက်လျက်ရှိသော ကရင်ပြည်နယ် ဧည့်ရိပ်သာတည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းခွင်ကို ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစောမြင့်ဦးနှင့် တာဝန်ရှိသူ များက ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် သွားရောက်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးသည်။(ယာပုံ)

အဆိုပါဧည့်ရိပ်သာသည်ဘားအံတက္ကသိုလ်လှည့်နှင်း သာင်ခန်းမအနီး စိန်ပန်းပြာလမ်းနှင့် စိန်ပန်းနီ လမ်းထောင့်တွင်တည်ရှိပြီး Meeting room နှင့် Dining room အပါအဝင်ခန်းပေါင်း ၂၉ ခန်းပါဝင်သော (၁၅၀ x ၄၈) ပေ အာရ်စီ ခြောက်ထပ် အဆောက် အအုံနှင့် ဆက်စပ်လုပ်ငန်းများပါဝင်ကာ ပင်မဆောင် တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းအနေဖြင့် ရာနှုန်းပြည့် ပြီးစီးနေပြီး ဖြစ်သည်။

ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ဧည့်ရိပ်သာပရဝတ်စိမ်းလန်းစိုပြည်ရေး၊ ပန်းအလှပင် များ စိုက်ပျိုးနိုင်ရေး၊ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ တရားရုံးစွဲစာတွင်း လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု၊ ၂၀၂၅-၂၀၂၆ တရားရုံးစွဲ

အတွင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့်လုပ်ငန်းများ၊ ဧည့်ရိပ်သာပင်မဆောင်အတွင်း ပရိဘောဂ၊ အသုံး အဆောင်ပစ္စည်းများ ထည့်သွင်းနိုင်ရေး၊ ဧည့်ရိပ်သာ ဝန်ထမ်းများနေထိုင်ရန် နှစ်ခန်းတွဲ သုံးထပ်ဝန်ထမ်း အိမ်ရာနှင့် အခြားဆက်စပ်လုပ်ငန်းများ တည်ဆောက် မည့်မြေနေရာတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူ များသည် ကရင်ပြည်နယ်ဧည့်ရိပ်သာ ပတ်ဝန်းကျင် သန့်ရှင်းသာယာပူရေ၊ ရေစီးရေလှောင်ကောင်းမွန် ရေး၊ အဆောက်အအုံများ စနစ်တကျရှိစေရေး လိုက်လံကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး တာဝန်ရှိသူများအား လိုအပ်သည်များ မှာကြားသည်။

ယင်းနောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိ သူများသည် အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာန ပြည်နယ်ခွင့်ပြုတရားရန်ပုံငွေဖြင့် တည်ဆောက် သော Youth Centre (လူငယ်စင်တာ)(၂၀၄ x ၈၀) ပေ အာရ်စီ သုံးထပ် အဆောက်အအုံတည်ဆောက် ပြီးစီးမှုအခြေအနေများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးရာ တာဝန်ရှိသူများက တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်က လိုအပ်သည်များ မှာကြားသည်။



ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်တာဝန် ရှိသူများသည် ဘားအံတက္ကသိုလ်ပင်မဆောင်၌ တောင်ပိုင်း ရေတပ်ကွပ်ကဲမှုဌာနချုပ်က ကြီးမှူး ဖွင့်လှစ်သည့် ဘားအံရေကြောင်း လူငယ်စခန်း၏ ရေကြောင်းလူငယ်အခြေခံသင်တန်း အမှတ်စဉ် (၁/၂၀၂၅) ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပို့ချမှုကို သွားရောက် ကြည့်ရှုအားပေးရာ သင်တန်းနည်းပြများ၏ အခြေခံ စစ်ရေးပြလေ့ကျင့်ခန်း သင်ကြားပို့ချပေးနေမှု၊ စာသင်ခန်းများအတွင်း သင်တန်းနည်းပြများ၏ ရေကြောင်းဘာသာရပ်များကို သင်ကြားပို့ချပေးနေမှု နှင့် သင်တန်းနားချိန်တွင် သင်တန်းသား သင်တန်းသူ များ၏ နေ့လယ်စာ သုံးဆောင်နေမှုများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးကြပြီး သင်တန်းတာဝန်ခံ အရာရှိကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများအား လိုအပ်သည်များ မှာကြား၍ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပြည့်ဆည်းဆောင်ရွက် ပေးခဲ့သည်။

စောမျိုးမင်းသိန်း(ပြန်/ဆက်)

စက်မှုလုပ်ငန်းများမှ ထုတ်လုပ်သည့် တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းသုံး ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများသည် ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် သွင်းအားစုများဖြစ်၍ အရည်အသွေးပြည့်မီအောင် ထုတ်လုပ်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၃၀
သံမဏိပစ္စည်းများ စံချိန်စံညွှန်းနှင့်အညီ ထုတ်လုပ်ခြင်း၊ တင်သွင်းခြင်း၊ ရောင်းချခြင်းဖြင့် တို့နှင့်ပတ်သက်၍ အရည်အသွေးပြည့်မီစွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။(ယာပုံ)

အစည်းအဝေးသို့ စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာချာလီသန်း၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဂင်မောင်ညွန့်၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ အင်ဂျင်နီယာကောင်စီ၊ မြန်မာနိုင်ငံ အင်ဂျင်နီယာအသင်းချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ်၊ မြန်မာနိုင်ငံစက်မှုကုန်ထုတ်လုပ်သူများအသင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ သံမဏိလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းတို့မှ ဥက္ကဋ္ဌများ၊ သံမဏိထုတ်လုပ်သည့် လုပ်ငန်းရှင်များ၊ သံမဏိပစ္စည်းများဆိုင်ရာ စံချိန်စံညွှန်းရေးဆွဲရေး နည်းပညာဆိုင်ရာပတ်ဝင်များ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက စက်မှုဝန်ကြီးဌာန အနေဖြင့် တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းသုံး ဘိလပ်မြေများ၊ သံမဏိများ၊ အုတ်များ၊ အမိုး၊ အမိုးပြားများ၊ အထပ်သားများ ထုတ်လုပ်လျက်ရှိသည့် စက်ရုံများ စက်စွမ်းအားပြည့် လည်ပတ်ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးအတွက် ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ စက်မှုလုပ်ငန်းများမှ ထုတ်လုပ်သည့် တည်ဆောက်

ရေးလုပ်ငန်းသုံး ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများသည် ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် သွင်းအားစုများဖြစ်၍ အရည်အသွေးပြည့်မီအောင် ထုတ်လုပ်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ပြင် ပြည်ပမှ တင်သွင်းလာသည့် သံမဏိများ၏ အရည်အသွေးများကို စစ်ဆေးနိုင်ရေး စီမံကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် အင်ဂျင်နီယာပညာရှင်၊ နည်းပညာရှင်၊ နည်းပညာကျွမ်းကျင်သူ၊ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆောင်ရွက်နေသည့် အဖွဲ့အစည်းများ၊ ထုတ်လုပ်သူများကို ဖိတ်ခေါ်၍ ရှေ့ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ်များကို ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထုတ်ပြန်ထားသည့် အမိန့်၊ ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများ၏ အရည်အသွေးပြည့်ဝရေးသည် အရေးကြီးလိုအပ်လျက်ရှိကြောင်း၊ ယနေ့အချိန်တွင် ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများနှင့် ပတ်သက်၍ လိုအပ်သည့်အရည်အသွေး၊ ထုတ်ကုန်အရည်အသွေးကောင်းမွန်စေရေးအတွက် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပြင်ဆင်ရမည့် အချက်များကို ဆွေးနွေးပေးစေလိုကြောင်း၊ ပြည်တွင်း သံမဏိ လိုအပ်ချက်များကိုလည်း ဈေးကွက် သုတေသနပြုလုပ်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တက်ရောက်လာသူများအနေဖြင့် ကဏ္ဍအလိုက်ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆွေးနွေးပေးကြရန်နှင့် ကောင်းမွန်သည့် ရလဒ်များရရှိမည်ဟု ယုံကြည်ကြောင်း ပြောကြားသည်။



ဆက်လက်၍ ဒုတိယဝန်ကြီးက တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများ ထုတ်လုပ်သူများသည် အရည်အသွေးပြည့်မီသည့်ထုတ်ကုန်များ ထုတ်လုပ်ရေး၊ သုံးစွဲသူများသည် အရည်အသွေးပြည့်မီသည့် ပစ္စည်းများ အသုံးပြုရေးတို့နှင့်ပတ်သက်၍ အသိပညာပေးရေးလုပ်ငန်းများကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ဆောင်ရွက်ရေး ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။ ထို့နောက် တက်ရောက်လာသူများက ပုဂ္ဂလိက စက်မှုမှတ်ပုံတင်ထားသည့် သံမဏိထုတ်လုပ်မှု လုပ်ငန်းများ၏ ထုတ်လုပ်မှုဆိုင်ရာ အချက်အလက်များ၊ သံမဏိပစ္စည်းများဆိုင်ရာ စံချိန်စံညွှန်းများ၊ သံမဏိ စံချိန်စံညွှန်းများအား သတ်မှတ်စံချိန်

စံညွှန်းများနှင့်အညီ ထုတ်လုပ်ရေး၊ ပြည်တွင်း၌ အသုံးပြုလျက်ရှိသည့် သံမဏိများအား အရည်အသွေးစစ်ဆေးရေး၊ အရည်အသွေးပြည့်မီအောင် ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးအတွက် နည်းပညာပံ့ပိုးပေးရမည့် ကိစ္စရပ်များ၊ သံမဏိထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို အသီးသီး ဆွေးနွေး၍ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များအား ဆွေးနွေးအတည်ပြုပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက နိဂုံးချုပ်အမှာစကား ပြောကြားကာ အစည်းအဝေးကို ရုပ်သိမ်းခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

ကချင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် မြစ်ကြီးနားမြို့နယ်အတွင်း အသားတိုးဝက်နှင့် ကြက်မွေးမြူရေးခြံများ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

မြစ်ကြီးနား ဧပြီ ၃၀
ကချင်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးခက်ထိန်နန်သည် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် မြစ်ကြီးနားမြို့နယ်အတွင်း မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ ပိုမိုတိုးမြှင့် မွေးမြူထုတ်လုပ်နိုင်ရေး အသားတိုးဝက်နှင့် ကြက်မွေးမြူရေးခြံများကို ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးသည်။ ဦးစွာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်သည် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ မြစ်ကြီးနားမြို့ လယ်ကုန်း (ဇီးလွန်)ရပ်ကွက်အတွင်း ပိုင်ရှင် ဦးရွှေ၏ ဝက်မွေးမြူရေးခြံသို့ သွားရောက်ကြပြီး အသားတိုးဝက် ဝက်ကြီး၊ ဝက်ပေါက်

စုစုပေါင်းကောင်ရေ ၂၀၀ ခန့် မွေးမြူထားရှိမှု အခြေအနေများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကြကာ မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေး ဦးစီးဌာနက အခမဲ့ပေးအပ်သည့် မွေးမြူရေး အထောက်အကူပြုဆေးဝါးများကို ပေးအပ်သည်။ ဆက်လက်၍ အဆိုပါ ခြံဝင်းအတွင်း ဒေသရိုးရာ ဆန်အရက်ချက်ခြင်းလုပ်ငန်းနှင့် ဆန်းသစ်ဆန်နှင့် ကောက်ညှင်းအရက်ထုပ်ပိုးထုတ်လုပ် ရောင်းချနိုင်မှု အခြေအနေများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ ယင်းနောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် မြစ်ကြီးနားမြို့ မော်ဟောင်း ငအိုးကျေးရွာ အတွင်း နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေး ရန်ပုံငွေ မတည်ပေးမှုဖြင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ တိုးဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည့် ပိုင်ရှင် ဦးဆင်ဝါးနေ



မြစ်ကြီးနားမြို့ မော်ဟောင်း ငအိုးကျေးရွာ အတွင်း နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေး ရန်ပုံငွေ မတည်ပေးမှုဖြင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ တိုးဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည့် ပိုင်ရှင် ဦးဆင်ဝါးနေ

၏ ခြံသို့ သွားရောက်ကြပြီး ခြံဝင်းအတွင်းရှိ ကြက်ခြံများအတွင်း ကြက်သားပေါက်ကောင်ရေ ၃၀၀၀ ကျော်၊ ကြက်ပေါက်ကောင်ရေ ၃၀၀၀ ကျော်နှင့် ကြက်ကြီးကောင်ရေ ၃၀၀၀ ကျော်ဖြင့် စုစုပေါင်း ကြက်ကောင်ရေ ၁၀၀၀၀ ကျော် မွေးမြူထားရှိမှု အခြေအနေများနှင့် အသားတိုးဝက်များ မွေးမြူထားရှိမှုတို့ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးပြီး ဈေးကွက်ရရှိမှု၊ ပြန်လည်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံနိုင်မှု အခြေအနေများကို မေးမြန်းဆွေးနွေးကာ လိုအပ်သည်များကို ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ပြည်နယ်(ပြန်/ဆက်)

ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းဗေ ရန်ကုန်-မန္တလေးလမ်းဟောင်း၌ ဆေးလှိုင်းရေးဆွဲနေမှုနှင့် ရန်ကုန်-မန္တလေးအမြန်လမ်းမကြီး (မန္တလေး - နေပြည်တော်လမ်းပိုင်း)ရှိ ထိခိုက်ပျက်စီးသွားသည့် လမ်း၊ တံတားများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဧပြီ ၃၀
ဆောက်လုပ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းဗေသည် ယမန်နေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ရန်ကုန် - မန္တလေး လမ်းဟောင်း မိုင်တိုင်အမှတ် ၃၉၁/၀ မှ ၃၉၁/၁ အထိ(မြစ်ဝယ်မြို့နှင့်မန္တလေးကြား) ၌ BOT စနစ်ဖြင့် လမ်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် သော်တာဝင်းကုမ္ပဏီမှ Thermoplastic ဆေးလှိုင်းရေးဆွဲခြင်း လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်-မန္တလေး အမြန်လမ်းမကြီး



(မန္တလေး-နေပြည်တော်လမ်းပိုင်း) ရှိ အင်အားပြင်းငလျင်ကြောင့် မူလတံတားဟောင်းအဖွဲ့မှ ၁၅ ပေခွာ၍ ရေဆန်တံတားတွင် လျာထားသည့် ဒုဋ္ဌဝတီတံတား အသစ်လျာထားအကြောင်းနေရာကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ ယင်းနောက် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် ရန်ကုန် - မန္တလေး အမြန်

လမ်းမကြီးပေါ်ရှိ စကားအင်း တိုးဂိတ်လမ်း အသုံးပြုခ ကောက်ခံနေမှုနှင့် ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့သည့် တိုးဂိတ် အဆောက်အအုံ အောက်ခြေအုတ်ခုံ ပြင်ဆင်နေမှုကို လည်းကောင်း၊ မိုင်တိုင်အမှတ် ၃၄၉/၅ ၌ လမ်းအနိမ့်အမြင့်ညီ ကတ္တရာခင်းခြင်း လုပ်ငန်းကို လည်းကောင်း ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ ဆက်လက်၍ အင်အားပြင်း ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ရန်ကုန်-မန္တလေးအမြန်လမ်းမကြီး ၃၄၆/၀ နှင့် ၃၄၆/၁ ကြားရှိ သမင်လွှဲရိုး

ချောင်းတံတား၏ တံတားကမ်း ကပ်ခုံနှင့် ယက်မများကြား ထိခိုက်ပျက်စီးနေမှုနှင့် တံတားပေါ်တွင် ယာဉ်များ အန္တရာယ်ကင်းရှင်းစွာ သွားလာနိုင်ရေးအတွက် သုံးလွှာ တစ်ထပ်အရည်ပေ ၅၀ ယာယီ ဘေးလိတ်တား တပ်ဆင်ပြီးစီးမှု အခြေအနေကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လုပ်ငန်းခွင် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးဆောင်ရွက်ရန်၊ အမြန်လမ်းမကြီးသည် နိုင်ငံတော်အတွက် အရေးပါသည့် လမ်းဖြစ်ပြီး လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ပြတ်တောက်မှု မရှိစေရေးနှင့် ယာဉ်များ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ သွားလာနိုင်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရန် မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ခွန်သန့်ဇော်ထူး ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့သည့် ရှမ်းပြည်နယ် တိုင်းရင်းသားရေးရာနှင့် သက်မွေးပညာသင်တန်းစင်တာအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဧပြီ ၃၀
တိုင်းရင်းသား လူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ခွန်သန့်ဇော်ထူးသည် ရှမ်းပြည်နယ် တိုင်းရင်းသားရေးရာဝန်ကြီး ဦးအောင်ကြည်ဝင်း၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့မနက်လွှဲပိုင်းတွင် မန္တလေးငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့သည့် တောင်ကြီးမြို့နယ် အေးသာယာ မြို့ရှိ ရှမ်းပြည်နယ် တိုင်းရင်းသားရေးရာနှင့် သက်မွေးပညာသင်တန်းစင်တာအား ကြည့်ရှု စစ်ဆေးသည်။(ယာဝု)



ပိုမိုအကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမည့် သင်တန်းပညာရပ်များကို ကွင်းဆင်းစစ်တမ်းကောက်ယူပြီး သင့်တော်သော သင်တန်းများကို အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်များ ပေးအပ်နိုင်သည်အထိ ရွေးချယ်သင်ကြားစေလို ကြောင်း ပြောကြားသည်။
ထို့နောက် ပြည်နယ် တိုင်းရင်းသားရေးရာဝန်ကြီး က အားပေးစကားပြောကြားပြီး ရှမ်းပြည်နယ် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးစီးဌာနများမှ ညွှန်ကြား

ရေးမှူးများက လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုများကို ရှင်းလင်းတင်ပြကာ တိုင်းရင်းသားအခွင့်အရေးများ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ် ဦးစီးအေးကို က ပြည့်စွက်ရှင်းလင်း ဆွေးနွေးခဲ့သည်။
တင်ပြချက်များအပေါ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လိုအပ်သည်များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ပြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးပြီး ဝန်ထမ်းများအား ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်

သတင်းစဉ်

ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် သင်တန်း စင်တာခန်းမဆောင်၌ ဝန်ထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံပြီး ယခုသာဘဝဘေးတွင်လည်း မူလအခြေအနေထက် ဖြင့်မားသောအခြေအနေရောက်အောင် နိုင်ငံတော်၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် စည်းလုံးညီညွတ်စွာ ပိုင်းဝန်း ဆောင်ရွက်ကြမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၂၅-၂၀၂၆ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း ပြည်ထောင်စု၏ ခွင့်ပြုဘဏ္ဍာ ရန်ပုံငွေနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ ခွင့်ပြု ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေတို့ဖြင့် ဒေသခံတိုင်းရင်းသားလူငယ် များ၏ သက်မွေးပညာသင်တန်းများ ပံ့ပိုးနှံ့မြှင့်နိုင် ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး ကြိုတင်စီမံဆောင်ရွက်ထားရန် လိုကြောင်း၊ သင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်ရာတွင်လည်း ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများ၏ ဒေသနှင့်ကိုညီပြီး

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် မန္တလေးငလျင်ကြီးကြောင့် ပြန်လည်ကျင်းပစစ်ဆေးသည့် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် ဝင်ရောက်ဖြေဆိုကြမည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား သင်ခန်းစာများ အနီးကပ်သင်ကြားပို့ချပေးနေမှု သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေး

မန္တလေး ဧပြီ ၃၀
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးအောင် သည် ပြင်ဦးလွင်ခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၊ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ မန္တလေး ငလျင်ကြီးကြောင့် တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ပြန်လည် ကျင်းပစစ်ဆေးသည့် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် ဝင်ရောက်ဖြေဆိုကြမည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များအား သင်ခန်းစာများကို အနီးကပ် သင်ကြား ပို့ချပေးနေမှုနှင့် ငလျင်ဒဏ်သင့်နေရာများမှ ထိခိုက် ဒဏ်ရာရရှိသူများအား ပြင်ဦးလွင်မြို့၊ ပြည်သူ့ဆေးရုံ ကြီးတွင် ဆေးဝါးကုသပေးနေမှုများကို ယနေ့နံနက် ပိုင်းက သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့သည်။

တစ်ပြေးညီ ပြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးနေပါကြောင်း ပြောကြားသည်။
ဆက်လက်၍ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ၌ ဝင်ရောက်ဖြေဆိုကြမည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များအား ဆရာ ဆရာမများက တာဝန်ရပ်အလိုက် အနီးကပ် သင်ကြားပေးနေမှုများကို လိုက်လံကြည့်ရှု ပြီး တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က မတ်လအတွင်း ဖြေဆိုခဲ့သည့် စာဖြေလွှာများကို မန္တလေးတက္ကသိုလ် ပင်မဆောင်တွင် စာစစ်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် နေစဉ် မတ် ၂၈ ရက်က လုပ်ခတ်ခဲ့သည့် မန္တလေး ငလျင်ကြီးကြောင့် ပင်မဆောင်အဆောက်အအုံ ထိခိုက်ပျက်စီးမှုများကို စီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး အဖြေ လွှာများ စီးလောင်ပျက်စီးခဲ့ခြင်းများ၊ စာမေးပွဲ ပြန်လည်ကျင်းပပေးခြင်း ရည်ရွယ်ချက်များ၊ နိုင်ငံတော်က စာမေးပွဲဖြေဆိုကြမည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အခက်အခဲမရှိစေရေး အဆင်ပြေ ချောမွေ့စွာဖြင့်ဖြေဆိုနိုင်ရေးအတွက် လိုအပ်သည့် များကို ထောက်ပံ့ပြည့်ဆည်းပေးနေမှုများနှင့် စိတ်ဓာတ်ခွန်အား အမြင်ဆိုးထားကာ အခက်အခဲများ ကို မလျှော့သော စွဲ၊ လုံ့လ၊ ဝီရိယတို့ဖြင့် ရင်ဆိုင် ကျော်ဖြတ် ကြိုးစားသွားကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အားပေးစကားများ ပြောကြားခဲ့သည်။
ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်သည်



ပြင်ဦးလွင်မြို့၊ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးတွင် မန္တလေး ငလျင်ကြီးကြောင့် ငလျင်ဒဏ်သင့်နေရာများမှ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သူများအား ဆေးကုသမှုပေး နေပြီး ကျန်းမာရေးအခြေအနေ တိုးတက်ကောင်းမွန် နေမှုများကို လိုက်လံကြည့်ရှုအားပေး၍ အာဟာရ ပြည့်စွက်စာများပေးအပ်ကာ ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ဆေးကုသဆောင်အဆောက်အအုံအချို့ ထိခိုက် ပျက်စီးခဲ့မှုအခြေအနေများကို လိုက်လံကြည့်ရှု စစ်ဆေးပြီး တာဝန်ရှိသူများ၏ ရှင်းလင်းတင်ပြမှု များအပေါ် လိုအပ်သည်များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း

ပြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။
ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်သည် Oriental Highway Co., Ltd. မှ ဆောင်ရွက်နေ သည့် မန္တလေး-လားရှိုး-မန်းမော်-မြစ်ကြီးနားလမ်း (ပြင်ဦးလွင်လမ်းပိုင်း) မိုင်တိုင် ၃၄/၂ မိုင်တိုင် ၃၉/၆ (၅/၄) မိုင် ယာဉ်ကြော့ပြအမှတ်အသားလောင်းရေးဆွဲ နေမှုကို လိုက်လံကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည် များကို တာဝန်ရှိသူများအား မှာကြားခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။
သတင်းစဉ်



အောင်လံမြို့၌ ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများနှင့် အခြားလူသုံးကုန်ပစ္စည်းများ ဈေးနှုန်းမြင့်တင်ရောင်းချမှုမရှိစေရေး ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

အောင်လံ ဧပြီ ၃၀
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး အောင်လံမြို့၌ ခရိုင်/မြို့နယ် ကုန်ဈေးနှုန်း တည်ငြိမ်ရေးအဖွဲ့ဝင်များက ယမန်နေ့က အောင်လံမြို့ပေါ်ရှိ ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းသုံး ပစ္စည်းအရောင်းဆိုင်များ၊ ဆေးနှင့် ဆေးပစ္စည်းအရောင်းဆိုင်များနှင့် အဆင့်မြင့်ဆန်ရောင်းဝယ်ရေး ဆိုင်များသို့ လှည့်လည်ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် ခဲ့သည်။
အဆိုပါ ကွင်းဆင်းရာတွင် ဒုတိယခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဒေါ်မွန်မွန် အုန်းနှင့် ခရိုင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှရွှေ

နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူး တင်မောင်နိုင်၊ မြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ အမှုဆောင်အရာရှိ ဦးသိန်းနိုင်နှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာန ခရိုင်တာဝန်ခံ ဦးကျော်မျိုးမင်း၊ အထူး စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဦးရဲထွန်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ သည် ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများ၊ အခြားလူသုံးကုန်ပစ္စည်း များ၊ ဆေးဆိုင်များ၊ ဆီဆိုင်၊ ဆန်ဆိုင်များတွင် ဈေးနှုန်းမြင့်တင် ရောင်းချမှုမရှိစေရေးနှင့် ဖြစ်ပေါ်ထိုက်သော ဈေးနှုန်းများဖြင့်သာ ရောင်းချရေးတို့အတွက် အသိပညာပေး ထိန်းသိမ်းကြပ်မတ်ခြင်း လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အာကာ(ပြန်/ဆက်)

သတင်းစဉ်

ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့်ဒေသများ၌ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ အင်တိုက်အားတိုက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၃၀

မြန်မာနိုင်ငံတွင် လူပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ မန္တလေးငလျင်ကြီးကြောင့် လမ်းတံတား၊ အဆောက်အအုံများ ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့ရသည့်နေရာများ၌ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများကို တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်အသီးသီးမှ တပ်မတော်သားများ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်ပနိုင်ငံများမှ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များ၊ ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၊ လူမှုကူညီရေးအသင်း/အဖွဲ့များနှင့် ဒေသခံပြည်သူများပူးပေါင်း၍ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး သက်ဝန်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် စစ်ကိုင်းမြို့ပဲကတီရပ်ကွက်ရှိ ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ပြိုကျပျက်စီးလျက်ရှိသည့် စစ်ကိုင်းတက္ကသိုလ်အားလည်းကောင်း၊ ပတ္တမြားရပ်ကွက်ရှိ ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ပြိုကျပျက်စီးလျက်ရှိသည့် စစ်ကိုင်းပညာရေးတက္ကသိုလ်နှင့် Grade-12 ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စာမေးပွဲဖြေဆိုရန် စခန်းသွင်းသင်ကြားပို့ချမည့် နေရာများအားလည်းကောင်း၊ ရွှေမင်းဝံရပ်ကွက်ရှိ ရွှေမင်းဝံဈေးအတွင်း ဈေးသည်များ စိတ်အေးချမ်းသာစွာ ဈေးရောင်းချနေမှုအားလည်းကောင်း၊ ပိုးတန်းရပ်ကွက်ရှိ အမှတ်(၁)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ Grade-12 ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စာမေးပွဲဖြေဆိုရန် စာပေလေ့လာ ကျက်မှတ်နေမှုကို အားလည်းကောင်း၊ တကောင်းရပ်ကွက်ရှိ အိမ်တော်ရပ်ကျောက်စေတီ၊ အောင်မြေလောကစေတီတော်၊ ပိုးတန်းရပ်ကွက်နှင့် ပန်းပဲတန်းရပ်ကွက်ရှိ ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ပြိုကျပျက်စီးလျက်ရှိသည့် သာသနိကအဆောက်အအုံများနှင့် လူနေအဆောက်အအုံများကို ရှင်းလင်းဖယ်ရှားနေမှုများအားလည်းကောင်း၊ သစ်ဆိပ်မြစ်ကမ်းမှ မန္တလေးမြို့ ရွှေကြက်ကျမြစ်ကမ်းသို့ ဇက်ကူးတို့ဖြင့် သယ်ယူပို့ဆောင်နေမှုများနှင့် ဇက်ကူးတို့ အတက်အဆင်းလမ်းများ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုများအားလည်းကောင်း၊ ရွာထောင်ရပ်ကွက်ရှိ သမဝါယမနှင့် စီမံခန့်ခွဲမှုပညာတက္ကသိုလ်(စစ်ကိုင်း)တွင် ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ပြိုကျပျက်စီးလျက်ရှိသော ကျောင်းဆောင်အဆောက်အအုံများအားလည်းကောင်း၊ သောတပန်ရပ်ကွက်ရှိ သုတေသန သီလရှင်ကျောင်းတိုက်၊ လေးကျွန်းမာရ်အောင်မြတ်စွာဘုရားနှင့် အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်း(ခွဲ)၊ စစ်ကိုင်းတောင်ရိုးရှိ ဆွမ်းဦးပုညရှင်စေတီ၊ စိတ်ရပ်ကွက်ရှိ ရာဇာမဏိစုဋ္ဌာ ကောင်းမွန်စေတီများတွင် ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ပြိုကျပျက်စီးနေသော သာသနိကအဆောက်အအုံများ၊ အရန်စေတီများနှင့်



ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး စိုးတင်နိုင် မန္တလေးမြို့ အမရပူရမြို့နယ်ရှိ ရွှေကြက်ယက်ဆုတောင်းပြည့်မြတ်စွာဘုရား၌ ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ပြိုကျပျက်စီးခဲ့သည့် အပျက်အစီးများအား ဖယ်ရှားရှင်းလင်းဆောင်ရွက်နေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။

လူနေအဆောက်အအုံများကို ရှင်းလင်းဖယ်ရှားနေမှုများအားလည်းကောင်း၊ ထုံးတုပ်ရပ်ကွက်ရှိ ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ပြည်သူများ စောင့်ရှောက်ရေးစခန်းသို့ သွားရောက်ကာ စခန်းအတွင်း စည်းကမ်းစနစ်တကျ ရှိစေရေးနှင့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များအား သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး တာဝန်ရှိသူများနှင့် လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

အလားတူ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မျိုးမိုးအောင် နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် မန္တလေးမြို့ နန်းမြို့ရိုးသို့သွားရောက်၍ မြို့ရိုးပတ်လည်ရှိ ပြကလေးပြာသာဒ်များတွင် မှန်ကင်းတိုင်များ တည်မတ်ခြင်း၊ ထီးတော်တည်မတ်ခြင်းလုပ်ငန်းများအား ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသားပြတိုက်ဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ပူးပေါင်း၍ ရှေးမှုမပျက် ပြန်လည်ထိန်းသိမ်းပြုပြင်နေမှုများအားလည်းကောင်း၊ ကျော်မိုးတံခါးရှိ ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့သည့် နေရာများအားလည်းကောင်း၊ မြို့ရိုးပေါ်ရှိ ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ပြိုကျပျက်စီးခဲ့သည့် အပျက်အစီးများအား ဖယ်ရှားရှင်းလင်းဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု အခြေအနေများကို လည်းကောင်း သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးပြီး လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ထို့နောက် မဟာအောင်မြေမြို့နယ်ရှိ ဂရိတ်ဝေါဟိုတယ်နေရာသို့လည်းကောင်း၊ မန္တလေးမြို့၏

ဖွယ်ရာများ ပေးအပ်ခဲ့သည်။ ထို့အတူ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး စိုးတင်နိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် မန္တလေးမြို့ အမရပူရမြို့နယ်ရှိ အမှတ်(၂) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းသို့သွားရောက်၍ ငလျင်ဒဏ်ကြောင့်ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့သည့် အပျက်အစီးများအား ဖယ်ရှားရှင်းလင်းနေမှုအားလည်းကောင်း၊ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ပြန်လည်ကျင်းပ စစ်ဆေးရာတွင် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားရှိမှုအခြေအနေများအားလည်းကောင်း ကြည့်ရှုစစ်ဆေး၍ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ပြန်လည်ဖြေဆိုရန်အတွက် သင်ခန်းစာများ ပြန်လည်သင်ကြား လေ့ကျင့်နေသည့် ကျောင်းသားကျောင်းသူများနှင့် ဆရာ ဆရာမများအား တွေ့ဆုံအားပေးစကားပြောကြားကာ ၂၀၂၅-၂၀၂၆ ပညာသင်နှစ်အတွက် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စိတ်အေးချမ်းသာစွာ ပညာသင်ကြားနိုင်ရေးတို့အတွက် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်နေမှုများအား ကြည့်ရှုအားပေးပြီး လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ဆက်လက်၍ အမရပူရမြို့နယ်ရှိ မဟာဂန္ဓာရုံကျောင်းတိုက်၊ ရွှေကြက်ကျ ဆုတောင်းပြည့်မြတ်စွာဘုရား၊ ရွှေကြက်ယက်ဆုတောင်းပြည့်မြတ်စွာဘုရား၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်ရှိ မာန်တရာမ ပရိယတ္တိစာသင်တိုက်နေရာများသို့ သွားရောက်၍ ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ပြိုကျပျက်စီးခဲ့သည့် အပျက်အစီးများအား အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဖယ်ရှားရှင်းလင်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေများအားလည်းကောင်း၊ ဘုရားစေတီပုထိုးများတွင် ရှေးမှုမပျက် ပြန်လည်ပြုပြင် တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများအားလည်းကောင်း သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးပြီး အလှူငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်းခြင်း၊ ကျောင်းထိုင်ဆရာတော်ကြီးများအား အလှူငွေနှင့် လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း၍ သန်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်နေသည့်အဖွဲ့များကို စာသောက်ဖွယ်ရာများ ပေးအပ်ကာ ပြန်လည်တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးတို့အတွက် တာဝန်ရှိသူများအားမှာကြား၍ လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

အလားတူ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မျိုးမိုးအောင်သည် မြို့ ကဦးရပ်ကွက် မြို့တော်ခန်းမ၌ ကျင်းပပြုလုပ်သည့် မန္တလေးငလျင်ကြီးကြောင့် ကျောက်ဆည်ခရိုင်အတွင်း အသက်ဆုံးရှုံးခဲ့ရသူများ၏ မိသားစုဝင်များအား ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်ခြင်းနှင့် ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ပြည်သူများအား လတ်တလောစားသောက်ရေး

စာမျက်နှာ ၁၃ သို့



ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး သက်ဝန် ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ပြိုကျပျက်စီးလျက်ရှိသည့် စစ်ကိုင်းတက္ကသိုလ်အား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။



ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မျိုးမိုးအောင် ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ပြိုကျပျက်စီးခဲ့သော အင်းဝတံတား၌ မြန်မာစီးပွားရေးကော်ပိုရေးရှင်း(MEC)မှ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်နေသော နူးအမှတ် ၄/၅ တွင် အပျက်အစီးများ ဖယ်ရှားရှင်းလင်းခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှုကို ကြည့်ရှုစဉ်။

ရာထူးသက်တမ်း ရက် ၁၀၀ ပြည့်တွင် ထရမ်က ၎င်း၏အောင်မြင်မှုများကို အမွှမ်းတင်ပြောကြား

ဝါရှင်တန် ဧပြီ ၃၀
 အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရမ်၏ ရာထူးသက်တမ်း ရက် ၁၀၀ ပြည့်နေ့တွင် ပြုလုပ်သည့် လူထုစုဝေးပွဲ၌ တရားမဝင် ရွှေ့ပြောင်းအခြေချမှုကိစ္စ၊ အကောက်ခွန်စည်းကြပ်မှု ကိစ္စများနှင့် ပတ်သက်ပြီး မစ္စတာထရမ်က ၎င်း၏အောင်မြင်မှုများကို အမွှမ်းတင် ပြောကြားခဲ့သည်။

အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရမ်၏ ရာထူးသက်တမ်း ရက် ၁၀၀ ပြည့်နေ့ အထိမ်းအမှတ်ကို ဂုဏ်ပြုသည့်အနေဖြင့် မစ္စတာထရမ်သည် ဧပြီ ၂၉ ရက်က နိုင်ငံ၏အနောက်အလယ်ပိုင်း မီချီဂန်ပြည်နယ်တွင် ၎င်း၏ထောက်ခံသူများကို မိန့်ခွန်းပြောကြားခဲ့သည်။ အဆိုပါပြည်နယ် သည် မစ္စတာထရမ်၏ သမ္မတရွေးကောက်ပွဲ ယှဉ်ပြိုင်အနိုင်ရခဲ့ သည့်နေရာဖြစ်သည်။

သမ္မတထရမ်က သမိုင်းတွင် အအောင်မြင်ဆုံးဖြစ်သည့် အစိုးရ သက်တမ်း ရက် ၁၀၀ ပြည့်အထိမ်းအမှတ်ကို အောင်မြင်စွာကျင်းပရန် နိုင်ငံ၏ အလယ်ဗဟိုတွင် ရှိသည့်နေရာကို မိမိတို့ရောက်နေသည်ဟု

ပြောကြားပြီး မိန့်ခွန်းပြောကြားခြင်းကို စတင်လိုက်သည်။

သီတင်းတစ်ပတ်ပြီးတစ်ပတ် တရားမဝင် ရွှေ့ပြောင်းအခြေချမှု များကို အဆုံးသတ်နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ မိမိတို့၏အလုပ်အကိုင်များကို ပြန်လည်ရယူပြီး အမေရိကန်ကားလုပ်ငန်းအလုပ်သမားများနှင့် တခြား အလုပ်သမားများအားလုံးကို ကာကွယ်ပေးနေကြောင်း ပြောကြားပြီး ၎င်း၏အောင်မြင်မှုများကို မီးမောင်းထိုးပြခဲ့သည်။

ထို့အပြင် အစိုးရအလုပ်သမားများကို လျှော့ချပြီး အစိုးရ၏ အစီအစဉ်များကို ပြန်လည်သုံးသပ်ရန် လုပ်ဆောင်နေကြောင်းနှင့် နှစ်ပေါင်း ၁၀၀ နီးပါးအတွင်း အမေရိကန်၏အကြီးအကျယ်ပြောင်းလဲမှု များကို ရက်ပေါင်း ၁၀၀ အတွင်း လုပ်ဆောင်ခဲ့ကြောင်း မစ္စတာ ထရမ်က ပြောကြားခဲ့သည်။

အဆိုပါလူထုစုဝေးပွဲကို အမေရိကန်မော်တော်ယာဉ်လုပ်ငန်း၏ ဗဟိုချက်ဖြစ်သည့် ဒီထရိုက်မြို့၏ ဆင်ခြေဖုံးရပ်ကွက်တွင် ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ဂျပန်ကားအမြောက်အမြားအမေရိကန်နိုင်ငံကို တင်သွင်းနေခြင်းအပေါ် မကျေနပ်ကြောင်း ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့သည်။



ဂျပန်ကို ချစ်သည်ဟု ပြောကြားခဲ့သော်လည်း ဂျပန်ကားထုတ်လုပ် သူများကို အမေရိကန်တွင်သာ ကားများထုတ်လုပ်ရန် အလေးထား ပြောကြားခဲ့သည်။ အင်န်အိတ်ချ်ကေ

အိန္ဒိယနိုင်ငံ ဘာသာရေးပွဲတော်တစ်ခုတွင် အရှည်ပေ ၂၀ ရှိ နံရံပြိုကျမှုကြောင့် ရှစ်ဦး သေဆုံး

နယူးဒေလီ ဧပြီ ၃၀
 အိန္ဒိယနိုင်ငံတောင်ပိုင်းအန္ဒရပဒေရှ်ပြည်နယ်ရှိ ဟိန္ဒူဘုရားကျောင်း တစ်ခု၌ ပွဲတော်ကျင်းပနေသည့် အချိန်အတွင်း နံရံပြိုကျမှုကြောင့် ရှစ်ဦးထက်မနည်း သေဆုံးပြီး

အများအပြား ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ ကြောင်း ဧပြီ ၃၀ ရက်တွင် တာဝန် ရှိသူများက ပြောသည်။

အန္ဒရပဒေရှ်ပြည်နယ်၏ မြို့ တော် အမရဝတီ၏ အရှေ့မြောက် ဘက် ၃၉၃ ကီလိုမီတာခန့်အကွာ ဗိဇာခါပတ္တနမ်မြို့တွင် နှစ်စဉ် ကျင်းပသော ဘာသာရေးပွဲတော် တစ်ခုအတွင်း ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ် သည်။ တာဝန်ရှိသူများ၏ ပြော ကြားချက်အရ မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းပြီး လေပြင်းတိုက်ခတ်မှု



နံရံပြိုကျမှုဖြစ်ပွားပြီးနောက် ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုကို တွေ့ရစဉ်။

ကြောင့် အရှည် ပေ ၂၀ ရှိသည့် နံရံပြိုကျကာ ဘုရားကျောင်းထဲ ဝင်ရန် တန်းစီစောင့်ဆိုင်းနေ သည့် ဘုရားဖူးများအပေါ် ပိမိခဲ့ ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဒေသန္တရ အစိုးရအကြီးတန်း အရာရှိ ဗီနော့ချန်က အပျက်အစီး အားလုံးကို ဖယ်ရှားရှင်းလင်းပြီး ဖြစ်ကြောင်း ပြောသည်။ အခင်း ဖြစ်ပွားပြီးနောက် အာဏာပိုင်များ က ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်ရန်နှင့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာ ရရှိသူများကို ဆေးရုံသို့ပို့ဆောင် ရန် ပြည်နယ်၏ သဘာဝဘေး အန္တရာယ် တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ရေး အဖွဲ့ဝင်များကို အမိန့်ပေး ဆောင်ရွက်စေခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

ဆင်ယွာ

ဗီယက်နမ်စစ်ပွဲပြီးဆုံးခြင်း နှစ် (၅၀) ပြည့်အထိမ်းအမှတ် နှစ်ပတ်လည်နေ့ကို ဗီယက်နမ်၌ ကျင်းပ

ဟိုချီမင်း ဧပြီ ၃၀
 ဗီယက်နမ်စစ်ပွဲ ပြီးဆုံးခြင်း နှစ် (၅၀) ပြည့်အထိမ်းအမှတ် နှစ်ပတ်လည် နေ့ကို ဧပြီ ၃၀ ရက်က ဆိုင်ဂုံးဟုခေါ်သည့် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ ဟိုချီမင်း မြို့၌ ကျင်းပခဲ့သည်။ အဆိုပါအခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံခေါင်းဆောင် များက ဗီယက်နမ်ကို ပြန်လည်ပေါင်းစည်းနိုင်ခဲ့သည့် အောင်ပွဲအတွက် ချီးကျူးဂုဏ်ပြုခဲ့ကြသည်။ လူပေါင်း ၃ သန်း သေဆုံးခဲ့သည့် စစ်ပွဲ ပြီးဆုံးခဲ့သည်မှာ ဧပြီ ၃၀ ရက်တွင် နှစ်ပေါင်း ၅၀ ပြည့်မြောက်ခဲ့ပြီ ဖြစ်သည်။

အဆိုပါ ရက်စက်ကြမ်းကြုတ်သော စစ်ပွဲသည် အနောက်ဗီယက်နမ် နှင့် တောင်ဗီယက်နမ်တို့အကြား ဖြစ်ပွားခဲ့သည့်စစ်ပွဲဖြစ်သည်။ စစ်ပွဲ သည် ၁၉၇၅ ခုနှစ် ဧပြီ ၃၀ တွင် ပြီးဆုံးခဲ့သည်။ တောင်ဗီယက်နမ်မြို့တော် ဆိုင်ဂုံးသည် ထိုအချိန်က အနောက်ဗီယက်နမ်လက်အောက်သို့ ကျရောက်နေသည်။

အဆိုပါအခမ်းအနားကို ယခင်က တောင်ဗီယက်နမ်သမ္မတ အိမ်တော်ဖြစ်ခဲ့ဖူးသော ပြန်လည်ပေါင်းစည်းရေးခန်းမတွင် ကျင်းပခဲ့ သည်။ အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံထိပ်တန်းခေါင်းဆောင်များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသော အခြားနိုင်ငံများမှ ကိုယ်စားလှယ်တော်များ တက်ရောက်ကြသည်။ ဗီယက်နမ်တပ်မတော်များသည် ဟိုချီမင်း တစ်လျှောက် စစ်ရေးပြအခမ်းအနားများလည်း ပြုလုပ်ခဲ့ကြသည်။

ဗီယက်နမ်ပြည်သူ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော် စစ်ပွဲပြီးမှ မွေးခဲ့သည်။ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံသည် စစ်ပွဲဒဏ်ကို မေ့ပျောက်နိုင်တော့မည် မဟုတ် ကြောင်း သိရသည်။

အင်န်အိတ်ချ်ကေ

ရှန်ကျီ-၁၉ အာကာသလေ့လာရေးတာဝန် ထမ်းဆောင်ပြီးမြောက်သွားသော အာကာသယာဉ်မှူးသုံးဦး အာကာသတွင် ၁၈၃ ရက် နေထိုင်ပြီးနောက် ကမ္ဘာမြေသို့ပြန်လည်ရောက်ရှိ

ပေကျင်း ဧပြီ ၃၀
 ရှန်ကျီ-၁၉ အာကာသလေ့လာ ရေး တာဝန်ထမ်းဆောင်ပြီးမြောက် သွားသော အာကာသယာဉ်မှူး သုံးဦးသည် ဧပြီ ၃၀ တွင် ကမ္ဘာ မြေသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာပြီ ဖြစ်ကြောင်း တရုတ်နိုင်ငံ လူလိုက် ပါသည့် အာကာသအေဂျင်စီ (စီအမ်အက်စ်အေ) က အာကာသ ခရီးစဉ်အောင်မြင်မှု အကြောင်း ဂုဏ်ယူပြောကြားလိုက်သည်။

ဒေသစံတော်ချိန် မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီ ၁၇ မိနစ်တွင် ပေကျင်း အာကာသယာဉ် ထိန်းချုပ်ရေး ဌာနသည် မြေပြင်စခန်းမှတစ်ဆင့် အာကာသမှမြေပြင်သို့ ပြန်ဆင်း ရန် အမိန့်တစ်ရပ် ထုတ်ပြန်ခဲ့ သည်။

ထို့နောက် ရှန်ကျီ-၁၉ အာကာသယာဉ်၏ ပြုဟ်ပတ် အာကာသယာဉ်သည် မြေပြင်သို့ ပြန်ဆင်းမည့် အာကာသယာဉ်



ငယ်ကို ဖြုတ်ချလိုက်သည်။ မြေပြင်သို့ဆင်းမည့်အာကာသ ယာဉ်ငယ်သည် တရုတ်နိုင်ငံ မြောက်ပိုင်း မွန်ဂိုလီးယားကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ဒွန်ဖန်နီ ဆင်းသက်ရေးနေရာသို့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီ ၈ မိနစ်တွင် ပြန်လည် ရောက်ရှိလာခဲ့ကြောင်း စီအက် အက်စ်အေက ပြောသည်။

မွန်းလွဲ ၂ နာရီ ၂ မိနစ်တွင် ရှန်ကျီ-၁၉ အာကာသယာဉ်မှူးများ အဖွဲ့သည် ကမ္ဘာမြေသို့ပြန်လည် ရောက်ရှိလာခဲ့ကြသည်။ ၎င်းတို့ သည် ပတ်လမ်းထဲတွင် ၁၈၃ ရက် ကြာ နေထိုင်ခဲ့ပြီး ကျန်းမာရေး ကောင်းမွန်လျက်ရှိကြောင်း သိရ သည်။

ဆင်ယွာ

ဂျပန်နိုင်ငံ၌ စားသောက်ကုန် ၁၄၀၀၀ ကျော် ဈေးနှုန်းမြင့်တက်ဖွယ်ရှိ

တိုကျို ဧပြီ ၃၀
 ဂျပန်နိုင်ငံတွင် စားသောက်ကုန် ၁၄၀၀၀ ကျော်မှာ ၂၀၂၅ ခုနှစ်တွင် ဈေးနှုန်း မြင့်တက်ဖွယ်ရှိကြောင်း ဖွဲ့စည်းထားသော အတွက်ထက် ၁၈၀၀ ခန့် ပိုများ တိုက်ကိုက ဒေတာဘေ့စ်၏ စစ်တမ်းတစ်ခုအရ သိရသည်။

အဆိုပါအရေအတွက်မှာ ယမန်နှစ် က ကောက်ယူရရှိသော စုစုပေါင်း ထက် ကျော်လွန်လာသည်ဟု ဆိုသည်။

ပြည်တွင်း အဓိကစားသောက် ကုန်ထုတ်လုပ်သူ ၁၉၅ ခု ကို စစ်တမ်းကောက်ယူခဲ့ရာတွင် အောက်တိုဘာလအထိ ဈေးနှုန်း မြင့်တင်ရန် ကြေညာထားသည့် စားသောက်ကုန်ပေါင်း ၁၄၄၀၉ မျိုး

ရှိနေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ အရေအတွက်မှာ ယမန် နှစ်က ဈေးနှုန်းတက်ခဲ့သည့် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်း အရေ ပိုများ တက်ခဲ့သည်။

စားသောက်ကုန်ဈေးနှုန်း မြင့် တက်ခြင်းမှာ ကုန်ကြမ်းပစ္စည်း များ၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး၊ လျှပ်စစ်မီးနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ အသုံးပြုသည့်စရိတ် မြင့်တက် လာခြင်းကြောင့်ဟု ဆိုသည်။

ထို့အပြင် လုပ်သားရားပါးမှုနှင့် ဝန်ထမ်းစရိတ် မြင့်တက်လာ မြင်းကြောင့်လည်း ဈေးနှုန်း မြင့်တက်ခြင်းဖြစ်သည်ဟု ဆို သည်။

ဆင်ယွာ

မိုင်းရှူးမြို့နယ်၌ သေဆုံးသူများအတွက် အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီမှ ထောက်ပံ့ငွေများပေးအပ်



မိုင်းရှူး ဧပြီ ၃၀ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) မိုင်းရှူးမြို့နယ်၌ မန္တလေးငလျင်ကြီးလှုပ်ခတ်မှုကြောင့် အောင်ပန်းဟိုတယ်တွင် တည်းခိုစဉ်ဟိုတယ် ပြိုကျမှုကြောင့် သေဆုံးခဲ့ရသော မိုင်းရှူးမြို့နယ် ဟိုဆိုင်ကျေးရွာ အုပ်စု ဝမ်ကန်ရွာမှ အမျိုးသား သုံးဦး၊ အမျိုးသမီး သုံးဦးတို့၏ ကျန်ရစ်သူ မိသားစုဝင်များအား အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီမှ

ထောက်ပံ့ငွေများအား ပြန်လည်ပေးအပ်ခြင်းအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက အမှတ်(၂) ရပ်ကွက်ပတ္တမြားခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ အဆိုပါအခမ်းအနားတွင် ခရိုင်အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမောင်မောင်လွင်က နှစ်သိမ့်အားပေးစကား ပြောကြားပြီး ငလျင်လှုပ်ခတ်မှုကြောင့် အသက်ဆုံးရှုံးခဲ့ရသော ကျန်ရစ်သူမိသားစုဝင်များအား သေဆုံးသူ ခြောက်ဦးအတွက် တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ် ၁၀ သိန်းဖြင့် စုစုပေါင်း ငွေကျပ်သိန်း ၆၀ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သန်းလူ(ပြန်/ဆက်)



အောင်မြေသာစံမြို့နယ်နှင့် အမရပူရမြို့နယ်တို့၌ ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်

မန္တလေး ဧပြီ ၃၀ (၇၉) နှစ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်တပ်ဖွဲ့နေ့ကို ကြိုဆိုရက်ပြုသောအားဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဌာနချုပ် ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးရဲခင်းသူ၊ ဗဟိုမီးသတ်သင်တန်းကျောင်း ကျောင်းအုပ်ကြီး ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးစိုးဝင်းနှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မီးသတ်ဦးစီးမှူး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဇော်ဝင်းထွန်းတို့ ဦးဆောင်၍ သန္ဓေ/အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် ၃၄၀ တို့က ဧပြီ ၃၀ ရက်တွင် အောင်မြေသာစံမြို့နယ်ရှိ စန္ဒာမုနိဘုရားပရိသတ်အတွင်း သန့်ရှင်းရေးပြုလုပ်ခြင်း၊ ပြိုကျပျက်စီးခဲ့သော အရံစေတီတော်များအား ဖယ်ရှားရှင်းလင်းခြင်း၊ (၇၉) နှစ်မြောက် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့နေ့ကျင်းပရေးကော်မတီမှ ဘုရားပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရန် အလှူငွေကျပ် ၅၀၀၀၀၀ လှူဒါန်းခြင်းနှင့် အမရပူရမြို့နယ်ရှိ ရွှေကျကြီးဘုရားနှင့် အရံစေတီများ ပြိုကျပျက်စီးမှုအား ဖယ်ရှားရှင်းလင်းခြင်းလုပ်ငန်းများနှင့် ပရိသတ်အတွင်း သန့်ရှင်းရေးပြုလုပ်ခြင်း၊ (၇၉) နှစ်မြောက် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့နေ့ ကျင်းပရေးကော်မတီမှ ဘုရားပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရန်အလှူငွေကျပ် ၅၀၀၀၀၀ လှူဒါန်းခြင်းတို့ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ JJJ

မကွေးမြို့နယ်အတွင်းရှိ စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်များအား တာဝန်ရှိသူများ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

မကွေး ဧပြီ ၃၀ (၇၉) နှစ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့နေ့ကို ကြိုဆိုရက်ပြုသောအားဖြင့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မကွေးမြို့နယ်အတွင်းရှိ စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်များအား ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက မီးဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအတွက် မီးဘေးလုံခြုံရေးကွင်းဆင်းစစ်ဆေးသည်။ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးစိုးသူဦးဆောင်မှုဖြင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများပူးပေါင်း၍ မီးဘေးလုံခြုံရေး

အတွက် မီးသတ်ဦးစီးဌာန၏ မီးဘေးလုံခြုံရေးစစ်ဆေးထောက်ခံချက် (FSC) ရရှိရေး၊ တပ်ဆင်ထားသော မီးငြိမ်းသတ်ရေးပစ္စည်းကိရိယာများ အဆင်သင့်ဖြစ်စေရေး၊ ရေရရှိရေးတို့ကို စီမံဆောင်ရွက်ထားရှိရန်နှင့် စက်သုံးဆီဆိုင်ဝန်ထမ်းများအား မီးငြိမ်းသတ်ရေး ပစ္စည်းကိရိယာများ အသုံးပြုတတ်စေရန် စာတတ်တိုက်လေ့ကျင့်ခြင်းများ စီမံဆောင်ရွက်သွားရန် စစ်ဆေးအကြံပြု



ဆောင်ရွက်သည်။ မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာနအနေဖြင့် မီးဘေးလုံခြုံရေးအတွက် စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများ စစ်ဆေးခြင်း၊ စက်သုံးဆီဆိုင်များ၊ ဈေးများ၊ ဟိုတယ်၊ မိုတယ်များ၊ ဆေးရုံ၊ ဆေးခန်းများ၊ စာသင်ကျောင်းများ၊ သာသနိက အဆောက်အအုံများ၊ ရုံးဌာနများ၊ ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာများတွင် တစ်အိမ်တက်ဆင်း စစ်ဆေးခြင်း၊ မီးသတ်မှုရေးနွဲ့ဆောင်ခြင်း၊ မီးဘေးလုံခြုံရေးအသိပညာပေးခြင်း သရုပ်ပြလေ့ကျင့်ခြင်းများကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ဝင်းအိမ်မွန်(ပြန်/ဆက်)

တရားမဝင် သစ်မျိုးစုံ၊ လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများ၊ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများ၊ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ၊ တရားမဝင်ကုန်ပစ္စည်းတင် ရေယာဉ်နှင့် မော်တော်ယာဉ်များ ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၃၀ တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဦးဆောင်ကော်မတီ၏ ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုဖြင့် တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှုများကို ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ တားဆီးအရေးယူနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ဧပြီ ၂၈ ရက်တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့အဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျပူးပေါင်းအဖွဲ့များက စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ရန်ကုန်-မန္တလေး အမြန်လမ်းမိုင်တိုင်အမှတ် (၃၆၅) မိုင်တိုးကိတ်အနီး၌ မော်တော်ယာဉ်တစ်စီးပေါ်မှ တရားဝင် စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထားတင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် လူသုံးကုန်ပစ္စည်း သုံးမျိုး၊ လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်း နှစ်မျိုး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၅၀၀၀၀၀)နှင့် အဆိုပါပစ္စည်းများ တင်ဆောင်လာသည့် Young Man Bus တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၅၀၀၀၀၀၀) ကိုလည်းကောင်း၊ ရွှေကြက်ယက်ဆိပ်ကမ်း ရွှေကြက်ကျဘုရားအနီး၌ မော်တော်ယာဉ်တစ်စီးပေါ်မှ တရားဝင်စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထားတင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် လူသုံးကုန်ပစ္စည်း လေးမျိုး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၅၀၀၀၀၀)နှင့် အဆိုပါပစ္စည်းများ တင်ဆောင်လာသည့် Super Mandalar Truck တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၅၀၀၀၀၀)ကိုလည်းကောင်း၊ ဖြစ်ငယ်စစ်ဆေးရေးဂိတ်၌ မော်တော်ယာဉ်တစ်စီးပေါ်မှ တရားဝင်စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထားတင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် လူသုံးကုန်ပစ္စည်း ငါးမျိုး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၇၅၀၀၀၀)နှင့် အဆိုပါပစ္စည်းများ တင်ဆောင်လာသည့် Yutong Bus တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၀၀၀၀၀၀) ကိုလည်းကောင်း၊ ရတနာပုံတံတား (မန္တလေး) စစ်ဆေးရေးဂိတ်၌ မော်တော်ယာဉ်တစ်စီးပေါ်မှ တရားဝင်စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် လူသုံးကုန်ပစ္စည်း ငါးမျိုး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၃၄၄၀၀၀) နှင့် အဆိုပါပစ္စည်းများ တင်ဆောင်လာသည့် Toyota မော်တော်ယာဉ် တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၅၀၀၀၀၀) ကို

လည်းကောင်း စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၅၄၄၀၀၀၀ ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန်လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ဧပြီ ၂၉ ရက်တွင် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့အဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျပူးပေါင်းအဖွဲ့က စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ပုသိမ်ခရိုင်အတွင်း၌ တရားမဝင်အခြားသစ် ၂ သေပ ၃၆၉ တန် (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၈၀၀၀၀) ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး သစ်တောဥပဒေနှင့်အညီ ဖမ်းဆီးအရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ထို့ပြင် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့အဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျပူးပေါင်းအဖွဲ့များက စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ဗြိတိမြို့ နောက်လယ်ရပ်ကွက် နောက်လယ် (၇) လမ်းရှိ ဂျီဒေါင်တစ်လုံးအတွင်းမှ တရားဝင်စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်း နှစ်မျိုး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၈၀၂၆၀၀၀) ကိုလည်းကောင်း၊ ကော့သောင်းမြို့ ရွှေလာသံရပ်ကွက် ရွာမလမ်း အမှတ်(၃) ရှိ ဂျီဒေါင်တစ်လုံးအတွင်းမှ တရားဝင်စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းသုံးမျိုး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၇၀၂၀၀၀၀)ကိုလည်းကောင်း၊ ကော့သောင်းမြို့ အေးရိပ်ငြိမ်ရပ်ကွက် ပုလဲလမ်းရှိ ဂျီဒေါင်တစ်လုံးအတွင်းမှ တရားဝင်စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းတစ်မျိုး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၄၈၀၀၀၀၀) ကိုလည်းကောင်း၊ ကော့သောင်းမြို့ အေးရိပ်ငြိမ်ရပ်ကွက် ရေခဲစက်လမ်းထိပ်ရှိ ဒေသငါးဖမ်းလှေဆိပ်၌ စုပုံထားသော အကောက်ခွန်ခွန် လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းတစ်မျိုး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၄၅၀၀၀၀၀) ကိုလည်းကောင်း စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၄၃၅၆၀၀၀ ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန်လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ယင်းအပြင် အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျ

ပူးပေါင်းအဖွဲ့များက စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ဧပြီ ၂၉ ရက်တွင် ရွှေမဲဆိပ်ကမ်း၌ ကော့သောင်းမြို့မှ ရန်ကုန်မြို့သို့ ဆိုက်ကပ်လာသည့် ရေယာဉ်တစ်စီးပေါ်မှ တရားဝင်စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းရှစ်မျိုး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၅၇၅၃၃၀၀) နှင့် အဆိုပါပစ္စည်းများ တင်ဆောင်လာသည့် MV. MCL-6 ရေယာဉ်တစ်စင်း (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၀၀၀၀၀၀၀၀) ကိုလည်းကောင်း၊ ဝေါ-ဒိုက်ဦးလမ်းဆုံအနီး၌ ကျိုက်ထိုမြို့မှ ရန်ကုန်မြို့သို့ မောင်းနှင်လာသော မော်တော်ယာဉ်တစ်စီးပေါ်မှ တရားဝင်စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားတင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်း တစ်မျိုး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၅၀၂၀၀၀) နှင့် အဆိုပါပစ္စည်းများ တင်ဆောင်လာသည့် Nissan Diesel Truck တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၅၀၀၀၀၀) ကိုလည်းကောင်း၊ ဧပြီ ၃၀ ရက်တွင် အေးရှားဂေါလ်ဆိပ်ကမ်း၌ ကုန်သေတ္တာ ၂၇ လုံးအတွင်းမှ တရားဝင်စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်း လေးမျိုး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၅၇၁၂၉၇၆၉၅) ကိုလည်းကောင်း၊ မြန်မာ့စက်မှုဆိပ်ကမ်း၌ ကုန်သေတ္တာ ၁၀ လုံးအတွင်းမှ တရားဝင်စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်း တစ်မျိုး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၃၆၀၆၅၆၃) ကိုလည်းကောင်း စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၉၅၃၆၆၂၇၈ ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန်လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ဧပြီ ၂၈ ရက်၊ ၂၉ ရက်နှင့် ၃၀ ရက်တို့တွင် ဖမ်းဆီးရမိမှု စုစုပေါင်းမှာ အမှုတွဲ ၃၂ မှု (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၄၅၀၃၅၇၇၇၈) ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။ တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများကြောင့် အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား ပြည်တွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများမှ ထုတ်လုပ်သည့် ကုန်ပစ္စည်းများ ဈေးကွက်အတွင်း မျှတစွာယှဉ်ပြိုင်နိုင်မှု မရှိခြင်းနှင့် ဈေးကွက် ပျောက်ဆုံးခြင်းတို့ ဖြစ်ပေါ်စေပြီး ပြည်တွင်းကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ ရေရှည်ရပ်တည်နိုင်ရေးအတွက် ကြီးမားသည့် ခြိမ်းခြောက်မှုများကို ဖြစ်ပေါ်စေသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက ယခုထက်ပိုမို၍ တားဆီးစစ်ဆေး ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးဦးဆောင်ကော်မတီမှ သိရသည်။ သတင်းစဉ်

၂၀၂၅ ခုနှစ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပြတိုက်များနေ့ အကြံပြုဆောင်းပါး

ပြောင်းလဲလျက်ရှိသော အသိုက်အဝန်းများအတွင်း ပြတိုက်များ၏အခန်းကဏ္ဍ

သိသိသောင်း

၂၀၂၅ ခုနှစ် မေလ ၁၈ ရက်နေ့တွင် ကျရောက်မည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပြတိုက်များနေ့ (International Museum Day - IMD) သည် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းရှိ ပြတိုက်အချင်းချင်း ဆက်သွယ်ပေးသည့် ပြတိုက်များ၏ အရေးပါသည့်နေ့တစ်နေ့ဖြစ်ပါသည်။

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပြတိုက်များကောင်စီ (ICOM) သည် ၁၉၇၇ ခုနှစ်မှ စတင်ကာ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပြတိုက်များနေ့ကို ကျင်းပခဲ့ရာ ၂၀၂၅ ခုနှစ် မေလ ၁၈ ရက်နေ့တွင် (၄၈)နှစ်မြောက် ကျရောက်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ယခုနှစ်ကျင်းပမည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပြတိုက်များနေ့ (International Museum Day - IMD 2025) အတွက် သတ်မှတ်ထားသည့် ဆောင်ပုဒ်မှာ The Future of Museums in Rapidly Changing Communities (လျင်မြန်ပြောင်းလဲ လူမှုအသိုက်အဝန်းအတွင်း ပြတိုက်များ၏ အနာဂတ်ကိုရှေးရှုခြင်း) ဖြစ်ပါသည်။

ဤဆောင်ပုဒ်အရ လူမှုရေး၊ နည်းပညာနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ လျင်မြန်ပြောင်းလဲနေသည့် ကမ္ဘာကြီးအတွင်း ပြတိုက်များအနေဖြင့် မည်သို့လိုက်လျောညီထွေဖြစ်ပြီး ဦးဆောင်ဖွံ့ဖြိုးနိုင်မည်၊ တုံ့ပြန်နိုင်စွမ်း၊ ဆန်းသစ်တီထွင်မှုနှင့် လူထုပါဝင်မှုအရ အရေးပါသော အဖွဲ့အစည်းများအဖြစ် လူ့အသိုက်အဝန်းတွင် ပိုမိုတန်ဖိုးထားမှု ပြတိုက်များသည် မည်သို့လမ်းပြကူညီနိုင်သည်၊ တာဝန်ယူ ပါဝင်နိုင်သည့် စာသင် ပြတိုက်များ၏ အရေးပါမှုအခန်းကဏ္ဍကို ဖော်ပြနေပါသည်။

၂၀၂၅ ခုနှစ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပြတိုက်များနေ့၏ ဆောင်ပုဒ်သည် ၂၀၂၅ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလအတွင်း အာရပ်စော်ဘွားများနိုင်ငံ ဒုတိယမြို့၌ ကျင်းပမည့် ICOM အထွေထွေညီလာခံ၏ အဓိကအကြောင်းအရာများနှင့် ကိုက်ညီပါသည်။ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းပြောင်းလဲနေသည့် အခြေအနေများအတွင်း ပြတိုက်များသည်လည်း ပြောင်းလဲမှုများအလိုက် မတူညီသော နည်းလမ်းများနှင့် ဆန်းသစ်တီထွင်မှု၊ နည်းပညာအသစ်များကို လက်ခံအသုံးပြုခြင်းဖြင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနည်းလမ်းသစ်များ ဖန်တီးနိုင်ပါသည်။ ထိုနည်းပညာအခြေပြု ပြောင်းလဲမှုများသည် ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များကို ထိန်းသိမ်းရာတွင်သာမက အနာဂတ်ယဉ်ကျေးမှုနှင့် လူမှုရေးကဏ္ဍများတွင် သက်ရောက်မှုရှိစေပြီး ပြတိုက်များ၏ အခန်းကဏ္ဍကို အထောက်အကူဖြစ်စေပါသည်။

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပြတိုက်များကောင်စီ (ICOM) သည် ပြတိုက်များနှင့် ပြတိုက်ပညာရှင်များအတွက် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖြစ်ပြီး ကမ္ဘာ့သဘာဝနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များကို လေ့လာခြင်း၊ ထိန်းသိမ်းခြင်း၊ စီမံခန့်ခွဲခြင်းနှင့် လူမှုအသိုက်အဝန်းနှင့် ပြန်လည်ချိတ်ဆက်ရေး လုပ်ဆောင်မှုများတွင် တက်ကြွစွာပါဝင်ဆောင်ရွက်နေပါသည်။

ယင်းအဖွဲ့သည် အဖွဲ့ဝင် ၁၂၉ နိုင်ငံနှင့် နိုင်ငံအသီးသီးမှ အဖွဲ့ဝင် ပြတိုက်ပညာရှင် ၅၇၀၀၀ ကျော်ပါဝင်သည့် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာကွန်ရက်တစ်ခုအဖြစ် တည်ရှိပါသည်။ ICOM သည် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မီဒီယာပေါ်တွင် ပြတိုက်ပညာရှင်များ၏ အသံအဖြစ်ထင်ပေါ်ပြီး ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်နှင့်ဆိုင်သော ပညာများအပေါ် အကြံဉာဏ်ပေးခြင်း၊ ပြတိုက်ပညာရှင်ဆိုင်ရာ စွမ်းရည်တိုးမြှင့်ရန် ထောက်ပံ့ခြင်းနှင့် ဉာဏ်ပညာလေ့လာမှုများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများမှတစ်ဆင့် လူမှုယဉ်ကျေးမှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် တိုးတက်အောင်မြင်စွာ လှုံ့ဆော်ဆောင်ရွက်နေပါသည်။

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပြတိုက်များနေ့ (IMD) ၏ ရည်ရွယ်ချက်များ ယခုနှစ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပြတိုက်များနေ့ (IMD) ၏ ရည်ရွယ်



ချက်မှာ ပြတိုက်များသည် ယဉ်ကျေးမှုအပြန်အလှန်ဆက်သွယ်မှု၊ လူ့အဖွဲ့အစည်းများအကြား နားလည်တိုးတက်မှု ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှုတို့တွင် အရေးပါသော အခန်းကဏ္ဍမှ ထမ်းဆောင်နိုင်ကြောင်း လူထုသိမြင်မှုကို မြှင့်တင်ဖော်ပြရန်ဖြစ်ပါသည်။ ပြတိုက်များသည် ယနေ့ခေတ် အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ပြောင်းလဲနေသော လူ့အသိုက်အဝန်းတွင် အနာဂတ်အတွက် ပိုမိုတည်တံ့ဖွံ့ဖြိုးနိုင်သော အဖွဲ့အစည်းများဖြစ်လာစေရန်၊ လူထုပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်သော အဖွဲ့အစည်းများအဖြစ် တက်ကြွစွာပါဝင်နိုင်စေရန် ရည်ရွယ်ထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။

၂၀၂၅ ခုနှစ်တွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပြတိုက်များနေ့ (IMD) ဆောင်ပုဒ်သည် “လျင်မြန်ပြောင်းလဲ လူမှုအသိုက်အဝန်းအတွင်း ပြတိုက်များ၏ အနာဂတ်ကိုရှေးရှုခြင်း” ဖြစ်ပေရာ ပြတိုက်များသည် လူမှုရေး (Social)၊ နည်းပညာ (Technological) နှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ (Environmental) ပြောင်းလဲမှုများအတွက် မည်သို့ကိုးကွယ်တက်ကြွစွာပါဝင်မှု၊ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများနှင့် ယဉ်ကျေးမှုကို ထိန်းသိမ်းကာကွယ်မှုစသည့် အဓိကအခန်းကဏ္ဍများမှ ပါဝင်ပါသည်။

၂၀၂၅ ခုနှစ်တွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပြတိုက်များနေ့ (IMD) ၏ ဆောင်ပုဒ် (Theme) ကို ခွဲခြားရသော်-

၁။ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲဖွံ့ဖြိုးရေး၌ ပါဝင်သော အခန်းကဏ္ဍ (Role in Sustainable Development)

ပြတိုက်များသည် သဘာဝအရင်းအမြစ်များကို တာဝန်ယူမှုရှိစွာ စီမံခန့်ခွဲကာ တည်တံ့သောဖွံ့ဖြိုးရေးရရှိရေး၌လည်း အရေးပါသော အခန်းကဏ္ဍ၌ ပါဝင်နေမှုသည် ကုလသမဂ္ဂ၏ ရေရှည်တည်တံ့သော ဖွံ့ဖြိုးရေးရည်မှန်းချက်များနှင့်လည်း ကိုက်ညီသည်ဟု ပြသနိုင်ပါသည်။

၂။ ၂၀၂၅ ခုနှစ် IMD အတွက် အဓိကပန်းတိုင်များ (Key SDGs for 2025 International Museum Day)

၂၀၂၅ ခုနှစ်အတွက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပြတိုက်များနေ့ ဆောင်ပုဒ်အရ ပြတိုက်များသည် လက်ရှိကမ္ဘာ့အခြေအနေအပြောင်းအလဲများအတွင်း၌လည်း မိမိတို့၏လုပ်ငန်းတာဝန်များ၊ ရည်ရွယ်ချက်များနှင့် လူ့အသိုက်အဝန်းအပေါ်အကျိုးသက်ရောက်မှုများကို ပြန်လည်စဉ်းစားပြီး ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲမှုအတွက် ပါဝင်ဆောင်ရွက်နေကြကြောင်း ပြသနေပါသည်။

ပြတိုက်များသည် ယခုခေတ်တွင် ယဉ်ကျေးမှုထိန်းသိမ်းရေးအဖွဲ့အစည်းအဖြစ်သာမက လူ့အသိုက်အဝန်းများနှင့် ဆက်သွယ်မှုရှိသည့် ပညာရေး၊ သတင်းအချက်အလက်ဖလှယ်မှု၊ စီးပွားရေးနှင့် နည်းပညာဆိုင်ရာ တိုးတက်မှုများတွင်လည်း တက်ကြွစွာပါဝင်လာကြပါသည်။ ထိုသို့ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများသည် ကုလသမဂ္ဂ၏ ရေရှည်တည်တံ့သော ဖွံ့ဖြိုးရေးရည်မှန်းချက်များ (SDGs) နှင့် အထူးသဖြင့် အောက်ပါအဓိက SDGs ၈၊ SDGs ၉၊ SDGs ၁၁ တို့နှင့် လုံးဝကိုက်ညီပါသည်။

(က) SDGs (၈) - တည်တံ့သော လူမှုနှင့် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှင့် အလုပ်အကိုင် (Decent Work and Economic Growth) SDGs ၈ အောက်တွင် ပြတိုက်များသည် ဒေသခံလူထုအတွက် အလုပ်အကိုင်ဖန်တီးခြင်း၊ ပညာရေးအစီအစဉ်များ၊ လေ့လာရေးအစီအစဉ်များနှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းအပေါ် အကျိုးသက်ရောက်မှုများဖြင့် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးမှုကို ပံ့ပိုးပေးပါသည်။

(ခ) SDGs (၉) - စက်မှုဖွံ့ဖြိုးမှု၊ ဆန်းသစ်တီထွင်မှုနှင့် နည်းပညာဖွံ့ဖြိုးမှု (Industry, Innovation and Infrastructure)

SDGs ၉ အရ ပြတိုက်များသည် ဆန်းသစ်တီထွင်မှုများကို ဦးစားပေးပြီး နည်းပညာအသစ်များကို လက်ခံအသုံးပြုခြင်းအားဖြင့် ဧည့်သည်များအတွက် ဝင်ရောက်လေ့လာမှု အတွေ့အကြုံ အရည်အသွေးကို မြှင့်တင်နိုင်သည့်အပြင် ပြတိုက်လုပ်ငန်းစဉ်များ တိုးတက်ပြောင်းလဲမှုကိုလည်း ဖြစ်ပေါ်စေနိုင်ပါသည်။

(ဂ) SDGs (၁၁) - ရေရှည်တည်တံ့သော မြို့ပြဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှင့် လူမှုအသိုက်အဝန်းများ (Sustainable Cities and Communities)

SDGs ၁၁ ရည်ရွယ်ချက်အရ ပြတိုက်များသည် ယဉ်ကျေးမှုအခြေပြုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုတွင် ဦးဆောင်ကာ ယဉ်ကျေးမှုစတုရန်းပုံစံတည်ရှိသည့်အနေဖြင့် မြို့ပြဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် အရေးပါသော တောက်ပမှုတစ်ခုဖြစ်စေပါသည်။ ထို့အပြင် လူထုပါဝင်မှုနှင့် တုံ့ပြန်နိုင်မှုရှိသော လူမှုအသိုက်အဝန်းများ ဖော်ဆောင်ရာတွင်ပါ အရေးပါသော အခန်းကဏ္ဍမှ ထမ်းဆောင်နေသလို ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများတွင်လည်း ဦးစားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

၃။ ပြောင်းလဲမှုများ (Navigating Change)

ယနေ့ကမ္ဘာမှာ အရာအားလုံးပြောင်းလဲနေပြီး ပြတိုက်များသည်လည်း မိမိတို့၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ပြန်လည်စဉ်းစားရန် လိုအပ်နေပါသည်။ နည်းပညာအသစ်များ၊ လူ့အဖွဲ့အစည်း၏ လိုအပ်ချက်များနှင့် ကမ္ဘာ့ဖြစ်ရပ်အသစ်များအတိုင်း ကိုက်ညီအောင်ပြောင်းလဲပြီး ရှင်းလင်းစွာဖော်ပြနိုင်ရန် လိုအပ်ပါသည်။

၄။ ရေရှည်တည်တံ့သော ဖွံ့ဖြိုးမှုဆိုင်ရာပြန်လှူမှု (Contributing to Sustainable Development)

ပြတိုက်များသည် ရေရှည်တည်တံ့သော ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုရရှိရေးကို ရည်ရွယ်ထားသဖြင့် ကုလသမဂ္ဂ၏ ရည်မှန်းချက်များ (SDGs) နှင့် ကိုက်ညီပါသည်။ အထူးသဖြင့် SDGs ၈ (လူမှုနှင့် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး)၊ SDGs ၉ (စက်မှုတီထွင်မှုနှင့် အခြေခံအဆောက်အအုံများဖွံ့ဖြိုးရေး) နှင့် SDGs ၁၁ (တည်တံ့သောမြို့ပြနှင့် လူမှုအသိုက်အဝန်းများဖွံ့ဖြိုးရေး) တို့နှင့် ဆက်စပ်ပါသည်။

□ ပြတိုက်များသည် မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များအတွက် ယဉ်ကျေးမှုအသိပညာများ တိုးတက်စေရန် အခွင့်အလမ်းပေးခြင်းဖြင့် မိမိရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များကို ဂုဏ်ယူတန်ဖိုးထားပြီး ထိန်းသိမ်းလိုသည့် စိတ်ဓာတ်၊ အသိဉာဏ်ပညာနှင့် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ယဉ်ကျေးမှုရေချိန်မြင့်မားလာစေရန် ကူညီပံ့ပိုးကာ အနာဂတ်တွင် စွမ်းဆောင်နိုင်သည့် ခေါင်းဆောင်များ ဖွံ့ဖြိုးထွန်းကားလာစေရန် လမ်းပြပေးသည့် နေရာတစ်ခုလည်းဖြစ်

မအူပင်မြို့၌ မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းနှင့် ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းစီမံကိန်း သုံးသပ်ဆွေးနွေး

မအူပင် ဧပြီ ၃၀
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မအူပင်မြို့၌ မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းနှင့် ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစီမံကိန်း မြို့နယ်အဆင့်သုံးသပ်ဆွေးနွေးပွဲကို ယမန်နေ့က မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနရုံး သင်တန်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
အခမ်းအနားတွင် ခရိုင်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးအောင်ကျော်ဦးက အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဒေါက်တာမနားကီးက သုံးသပ်ဆွေးနွေးပွဲ ပြုလုပ်ရခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် စံပြုဆုရရှိခဲ့သည့် လက်ခုပ်ကျေးရွာနှင့် ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်း စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ရာတွင် စံပြုဆုရရှိခဲ့သည့် ထန်ဒေါင်ကျေးရွာတို့ကို ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြသည်။ ထို့နောက် တက်ရောက်



လာသည့် မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာလုပ်ငန်းအဖွဲ့နှင့် ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်း ကော်မတီဝင်များက စီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် တွေ့ကြုံရသည့် အားသာချက်၊ အားနည်းချက်များကို ဆွေးနွေးအကြံပြုခဲ့ကြသည်။ **အောင်မြင်မြတ်(ပြန်/ဆက်)**

(၇၉)နှစ်မြောက် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့နေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် သန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်း

လွိုင်လင် ဧပြီ ၃၀
(၇၉)နှစ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်တပ်ဖွဲ့နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသော အားဖြင့် လွိုင်လင်ခရိုင် မြို့နယ်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ကြသည်။
ထိုသို့ ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် လွိုင်လင်ခရိုင်မီးသတ်ဦးစီးမှူး၊ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဇော်ဝင်းနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင် ၃၀ တို့က ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ခရိုင်အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီး၌ သန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်ခြင်း၊ တပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၅ ဦးတို့က စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်းကြရာ ခရိုင်မီးသတ်ဦးစီးမှူး၊ ခရိုင်ဆေးရုံအုပ်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကြည့်ရှုအားပေးပြီး ကူညီပံ့ပိုးပေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ **လွိုင်လင်ခွဲ**



မိုင်းရှူးမြို့နယ် ဝမ်မယ်ကျေးရွာ၌ မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း ရန်ပုံငွေများထုတ်ချေး

မိုင်းရှူး ဧပြီ ၃၀
ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) မိုင်းရှူးမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း အရင်းမပျောက်လည်ပတ်ရန်ပုံငွေများ တတိယအကြိမ်မြောက် ထုတ်ချေးခြင်းကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် တာဝန်ရှိသူများက ဟိုက်ပျေးရွာအုပ်စု ဝမ်မယ်ကျေးရွာ၌ ထုတ်ချေးပေးခဲ့သည်။

ဦးစွာ မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးမင်းဦးက ဝမ်မယ်ကျေးရွာရှိ ရပ်မိရပ်ဖများ၊ မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း အသင်းသား အသင်းသူများနှင့် တွေ့ဆုံကာ လည်ပတ်ရန်ပုံငွေများ ထုတ်ချေးရခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များနှင့် အကျိုးကျေးဇူးများကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။
ဆက်လက်၍ စီမံကိန်းတာဝန်ခံနှင့်ဝန်ထမ်းများက စီမံကိန်းအကြောင်းအရာများ၊ အတိုးနှုန်းသတ်မှတ်ချက်များ၊ ချေးငွေထုတ်ချေးရာတွင် လိုက်နာရမည့် စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး မြို့နယ်ဦးစီးမှူးက ဝမ်မယ်ကျေးရွာ မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း လုပ်ငန်းအဖွဲ့ဝင်များထံသို့ အရင်းမပျောက်လည်ပတ်ရန်ပုံငွေ ကျပ် ၂၂၇ သိန်းကို လွှဲပြောင်းပေးအပ်သည်။
ထို့နောက် မြို့နယ်ဦးစီးမှူးနှင့် မြစ်မီးရောင်စီမံကိန်းလုပ်ငန်းအဖွဲ့ဝင်များက ဝမ်မယ်ကျေးရွာရှိ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်း၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း၊ အရောင်းအဝယ်လုပ်ငန်းနှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်မည့်သူ စုစုပေါင်း အသင်းသား အသင်းသူ ၂၇ ဦးကို အရင်းမပျောက်လည်ပတ်ရန်ပုံငွေ ကျပ် ၂၂၇ သိန်းကို အသင်းသား အသင်းသူများ၏ တစ်ဦးချင်းလက်ဝယ်အရောက် အတိုးနှုန်းသက်သာစွာ ထုတ်ချေးပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **UJ**

သထုံမြို့နယ်၌ အသေးစားကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းရှင်များအား အင်ဂျင်တယ်အသိပညာပေးပွဲနှင့် အလေ့အကျင့်ဆိုင်ရာသင်တန်း ဖွင့်ပွဲကျင်းပ

သထုံ ဧပြီ ၃၀
မွန်ပြည်နယ် သထုံမြို့နယ်တွင် ခရိုင်အသေးစား စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ ကြီးမှူးဖွင့်လှစ်သည့် အင်ဂျင်တယ် အသိပညာပေးပွဲနှင့် အလေ့အကျင့်ဆိုင်ရာ သင်တန်းဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက အဆိုပါရုံးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
ဦးစွာ ပြည်နယ်အသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်အိကလျာနိုင်က အမှာစကားပြောကြားပြီး ခရိုင်အသေးစား စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးမှူး



ဦးခွန်ထွန်းထွန်းလှက သင်တန်းဖွင့်လှစ်ပေးရသည့် ရည်ရွယ်ချက်ကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ အဆိုပါသင်တန်းတွင် သထုံ

မြင့် ရောင်းချခြင်းလုပ်ငန်းများမှတ်ပုံတင်လက်မှတ် လျှောက်ထားခြင်းအကြောင်းသိကောင်းစရာများနှင့် အသေးစားစက်မှုလက်မှု လုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ Digital Literacy and Digital Transformation in MSMEs များအကြောင်းနှင့် SSID မှ ရေးဆွဲထားသည့် e-Commerce Website ဝင်ရောက်ပုံနှင့် အသုံးပြုနည်းများ အကြောင်းသိကောင်းစရာတို့ကို ဆွေးနွေးသင်ကြားပေးမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)**

ကျေးသောင်းမြို့နယ်၌ မီးခိုးမြို့ငွေနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေးဟောပြော

ကျေးသောင်း ဧပြီ ၃၀
တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ကျေးသောင်းမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက မီးခိုးမြို့ငွေနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ရွာသာယာကျေးရွာ၌ ပြုလုပ်သည်။
ဦးစွာ ကျေးသောင်းမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဒေတ္တမြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်မြယမုံဖွဲ့က ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးအကြောင်း သိကောင်းစရာခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဆွေးနွေးပြီး မီးခိုးမြို့ငွေ လျှော့ချခြင်း၊ စနစ်တကျ အမှိုက်စွန့်ပစ်ခြင်း၊ ပတ်ဝန်းကျင်လေထုညစ်ညမ်းမှု အိမ်တွင်းညစ်ညမ်းမှုများကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် ကူးစက်ရောဂါအမျိုးမျိုးနှင့် ကြိုတင်ကာကွယ်ခြင်းနည်းလမ်းများ၊ ဆောင်ရွက်ရန်စသည့် အသိပညာပေးပွဲများကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။



ဆက်လက်၍ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာနနှင့် သမဝါယမဦးစီးဌာနတို့မှ တာဝန်ရှိသူများက ပလတ်စတစ်အိတ်သုံးစွဲမှုလျှော့ချခြင်း၏ အကျိုးကျေးဇူးများ၊ အမှိုက်အမျိုးအစားများနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာအသိပညာများကို ဟောပြောဆွေးနွေးပြီး အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများကို မေးမြန်းဆွေးနွေးကာ တာဝန်ရှိသူများက ပြန်လည်ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ **မောင်နိုင်**

လျှပ်စစ်သုံးမော်တော်ယာဉ်များနှင့် လျှပ်စစ်သုံးမော်တော်ဆိုင်ကယ်များ ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်းသို့ရောက်ရှိ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၃၀
အမျိုးသားအဆင့် လျှပ်စစ်သုံး ဖော်မတီအီ ခွင့်ပြုချက် Premier ယာဉ်နှင့် ဆက်စပ်လုပ်ငန်းများ Automotive Ltd. မှ တင်သွင်းလာ



သော တရုတ်နိုင်ငံထုတ် ZEEKR X အမျိုးအစား လျှပ်စစ်သုံး မော်တော်ယာဉ်များ၊ The Golden Octopus Co., Ltd. မှ တင်သွင်းလာသော တရုတ်နိုင်ငံထုတ် WULING BINGO အမျိုးအစား လျှပ်စစ်သုံးမော်တော်ယာဉ်များ၊ Myanmar Arr Thit Man Motor Co., Ltd. မှ တင်သွင်းလာသော တရုတ်နိုင်ငံထုတ် FAW BESTUNE NAT E05 အမျိုးအစား လျှပ်စစ်သုံး မော်တော်ယာဉ်များ၊ G-Energy Plus Myanmar Co., Ltd. မှ တင်သွင်းလာသော တရုတ်နိုင်ငံထုတ် DONGFENG (AEOLUS) SKY EV01 အမျိုးအစား လျှပ်စစ်သုံး မော်တော်ယာဉ်များ၊ Atiz Myanmar Co., Ltd. မှ တင်သွင်းလာသော တရုတ်နိုင်ငံထုတ် ADIXIN E-TRON နှင့် ADIXIN SKUMI အမျိုးအစား လျှပ်စစ်သုံး မော်တော်ဆိုင်ကယ်များသည် ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်းသို့ ရောက်ရှိလာသဖြင့် ယနေ့တွင် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ ထုတ်လွှင့်ပြုခွင့်ကြောင်း သိရသည်။ **သတင်းစဉ်**



ဝီဝါအဖွဲ့ဝင်များက ကြွယ်ဝစေ့ ကြွယ်ဝစေ့ ထိန်းသိမ်းစို့။

မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းသို့ တရားမဝင်ဝင်ရောက်လာသည့် ရုရှားနိုင်ငံသား တစ်ဦးနှင့် တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံသား တစ်ဦး ထပ်မံစစ်ဆေး ဖော်ထုတ်ထိန်းသိမ်းနိုင်ခဲ့

နေပြည်တော် ဧပြီ ၃၀
ထိုင်းနိုင်ငံအပါအဝင် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံအချို့ကို တစ်ဆင့်ခံဖြတ်သန်း၍ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းသို့ နယ်စပ်လမ်းကြောင်းများမှ တရားမဝင် ဝင်ရောက်လာပြီး ကရင်ပြည်နယ် မြဝတီမြို့ - ကျောက်ခတ်နယ်မြေတွင် အွန်လိုင်းလောင်းကစားမှုများ၊ အွန်လိုင်းလိမ်လည်မှုများ၊ ဒုစရိုက်မှုများ၊ ကျူးလွန်ခဲ့ကြသည့် ရုရှားနိုင်ငံသား တစ်ဦးနှင့် တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံသားတစ်ဦးတို့ကို ယနေ့တွင် ထပ်မံစစ်ဆေး ဖော်ထုတ်ထိန်းသိမ်းနိုင်ခဲ့သည်။

ထိုသို့ စစ်ဆေးဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာ ကရင်ပြည်နယ် လူမှုရေးရာဝန်ကြီးဌာန၊ ဦးစောထွန်းအောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် သက်ဆိုင်ရာ ဌာနအလိုက် ဝန်ထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံ၍ ပြည်ပနိုင်ငံသားများ၏ ကိုယ်ရေးအချက်အလက် စာရင်း၊ ဇယားများ မှန်ကန်ပြည့်စုံစေရေးနှင့် ၎င်းတို့၏ကျန်းမာရေး၊ နေထိုင်စားသောက်ရေး၊ လုံခြုံရေး၊ ပြည်နယ်တွင်ပြောင်းပေးရေး လုပ်ငန်းစဉ်များ နှောင့်နှေးကြန့်ကြာမှုမရှိစေရေး စနစ်တကျ ဆောင်ရွက်

ထားရှိရန် မှာကြားပြီး လိုအပ်သည့် များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းစေသည်။ ၂၀၂၅ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက်မှ ဧပြီ ၃၀ ရက်အထိ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းသို့ တရားမဝင် ဝင်ရောက်လာသည့် ပြည်ပနိုင်ငံသား စုစုပေါင်း ၉၀၄၅ ဦးကို စစ်ဆေးဖော်ထုတ် ထိန်းသိမ်းနိုင်ခဲ့ပြီး ၎င်းတို့အနက်မှ ၇၅၈၅ ဦးကို ထိုင်းနိုင်ငံမှတစ်ဆင့် သက်ဆိုင်ရာ နိုင်ငံများသို့ ဥပဒေလုပ်ထုံးစံနစ်တကျ ပြည်နယ်ပြောင်းပေးခဲ့ပြီး ကျန်ရှိ

သည့် ပြည်ပနိုင်ငံသား ၁၄၆၀ ကို သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံများသို့ လွှဲပြောင်းပေးရန် အသင့်ဖြစ်နေပြီဖြစ်ကြောင်းနှင့် ၎င်းတို့ကို ကောင်းမွန်စွာ ထိန်းသိမ်း စောင့်ရှောက်ထားရှိသည်။ နိုင်ငံတော်အစိုးရ အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူများအား ခြိမ်းခြောက်ထိခိုက်မှုများ ရှိလာသည့် အွန်လိုင်းလိမ်လည်မှု၊ အွန်လိုင်းလောင်းကစားမှု အပါအဝင် အွန်လိုင်းဒုစရိုက်မှုမျိုးစုံကို အမျိုးသားရေးအသွင်ဖြင့် နိုင်ငံ



တကာအဖွဲ့အစည်းများ၊ ပြည်သူများနှင့် ပူးပေါင်းလက်တွဲကာ ထိထိရောက်ရောက် ပြုတ်ပြတ်သားသား အဆင့်ဆင့်တိုက်လည်း အဆင့်ဆင့်တိုက်လည်း လိမ်လည်မှု၊ အွန်လိုင်းလောင်းကစားမှုအပါအဝင် အွန်လိုင်း

မင်းဘူးမြို့၌ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ကုသိုလ်ပြုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်

မင်းဘူး ဧပြီ ၃၀
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းဘူးမြို့၌ (၇၉) နှစ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ခရိုင်နှင့် မြို့နယ် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ကုသိုလ်ပြု လုပ်ငန်းများအဖြစ် ဘုရားကျောင်းများနှင့် ရင်ပြင်တော်သန်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းများကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက မင်းဘူးမြို့ အမှတ်(၃)ရပ်ကွက်ရှိ ဓာတ်တော်ကုန်း ရှင်ပင်ချမ်းသာကြီးစေတီတော် ဘုရားပရိသတ်အတွင်း၌ စုပေါင်းခဲ့သည်။ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ခရိုင်မီးသတ်ဦးစီးမှူးဦးထွန်းထွန်း၊



ဦးဆောင်ပြီး ခရိုင်နှင့် မြို့နယ် မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ သန္ဓေမီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဓာတ်တော်ကုန်းရှင်ပင်ချမ်းသာကြီး စေတီတော် ပရိသတ်အတွင်းရှိ ဘုရား၊ စေတီ၊ ပုထိုးများအား ရေသပ္ပာယ်ခြင်း၊ မောင်မောင် (မင်းဘူး)

တစ်နာရီလျှင် မိုင် ၄၀ မှ မိုင် ၅၀ အထိ လေပြင်းတိုက်ခတ်နိုင်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၃၀
မြန်မာနိုင်ငံအရပ်ရပ်တွင် မိုးကြိုကာလဖြစ်သည့် မေလမှ မြန်မာနိုင်ငံသို့ အနောက်တောင်မှတ်သုံမေလ မင်္ဂလာဂြိုဟ်အတွင်း လေထုမငြိမ်မသက်မှုများကြောင့်လည်းကောင်း၊ နေအပူချိန်များ တဖြည်းဖြည်း မြင့်တက်လာရာမှ အပူပိုတက်တိမ်များဖြစ်ထွန်း၍ မွန်းလွဲ/ညနေပိုင်းတို့တွင် မိုးတိမ်တောင်များ ဖြစ်ထွန်းခြင်းကြောင့်လည်းကောင်း၊ လေပြင်းများ တိုက်ခတ်ခြင်း၊ လေပြင်းနှင့်အတူ ထပ်ချွန်ခြင်း၊ မိုးကြိုးပစ်ခြင်း၊ လျှပ်စီးလက်ခြင်း၊ မိုးသီးကြေခြင်းနှင့် နေရာကွက်ကွား မိုးထစ်ချွန်ရွာခြင်းစသည့် မိုးလေဝသ ဖြစ်စဉ်များ ဖြစ်ပေါ်နိုင်ပါသည်။ လေပြင်းတိုက်ခတ်စဉ် မြေပြင်/ရေပြင်လေသည် တစ်နာရီလျှင် မိုင် ၄၀ မှ မိုင် ၅၀ အထိ တိုက်ခတ်နိုင်ပါသည်။ အကြံပြုချက် သို့ဖြစ်ပါ၍ ပြည်သူများအနေဖြင့် မိုးကြိုကာလဖြစ်သည့် မေလမှ မြန်မာနိုင်ငံသို့ အနောက်တောင်မှတ်သုံမေလ မင်္ဂလာဂြိုဟ်အတွင်း ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် မိုးလေဝသဖြစ်စဉ်များနှင့် ပတ်သက်၍ အထူးဂရုပြုနေထိုင်သွားကြပါရန်နှင့် ပြည်တွင်းလေကြောင်းပျံသန်းရေးနှင့် ရေကြောင်းခရီးစဉ်များအနေဖြင့်လည်း ကြိုတင်သတိပြုနိုင်ပါရန် အသိပေး နှိုးဆော်အပ်ပါသည်။ မိုး/လေ

အနာဂတ်ကမ္ဘာ သာယာဖို့ အိုဇုန်းလွှာကို ကာကွယ်စို့

ပင်လယ်ပြင်ငါးဖမ်းရာသီ ပိတ်သိမ်းပြီဖြစ်၍ ငါးဖမ်းစက်လှေများ ရန်ကုန်မြို့ဆိပ်ကမ်းများသို့ အသီးသီးဝင်ရောက်

ရန်ကုန် ဧပြီ ၃၀
မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်တွင် ငါးသားပေါက် ရာသီသို့ ဝင်ရောက်လာပြီဖြစ်ရာ မေလ တစ်ရက်နေ့မှစတင်ပြီး ပင်လယ်ပြင် ငါးဖမ်းရာသီ ပိတ်သိမ်းပြီဖြစ်၍ ယနေ့တွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ ဆိပ်ကမ်းများသို့ ပင်လယ်ပြင်မှ ငါးဖမ်းစက်လှေနှင့်ငါးသယ်ရေယာဉ်များ အသီးသီးပြန်လည်ရောက်လာကာ ပင်လယ်ပြင် ငါး၊ ပုစွန်ဖမ်းဆီးမှု နှစ်လတာ ရပ်နားပြီဖြစ်ကြောင်း ကြည့်မြင်တိုင်

မြို့နယ် စံပြငါးဈေးဆိပ်ကမ်းမှ သိရသည်။ ပင်လယ်ပြင်တွင် ရေငန်ထွက်ကုန်များကို ၁၂ ရာသီဖမ်းဆီးမှုဖြင့် ရေသယံဇာတထိခိုက်မှုကြောင့် မေ ၁ ရက်မှ ဇူလိုင်လကုန်အထိ သုံးလရပ်နားခဲ့ရာမှ ပြည်တွင်းဈေးကွက်၌ ရေငန်ထွက်ကုန် စားသုံးမှု ပြတ်လပ်မှုမရှိစေရန် မေလနှင့် ဇွန်လအား ပင်လယ်ပြင်ငါးဖမ်းရာသီ အဖြစ် ပြင်ဆင်သတ်မှတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ “မေ ၁ ရက်ကစ ငါးဖမ်းရာသီပိတ်ပြီ

တည်၍ တင်ဆောင်လာခဲ့ပြီး လက်ကား ခိုင်များမှ ပြန်လည်ဝယ်ယူ၍ အအေးခန်း စက်ရုံများသို့ ပို့ဆောင်ပြီး နှစ်လတာ အတွင်း ရေငန်ထွက်ကုန်များ ပြတ်လပ်မှု မရှိစေရန် ပြန်လည်ရောင်းချလေ့ရှိသည်။ ရေငန်ထွက်ကုန်များကို ငါးဖမ်း ရာသီပိတ်သိမ်းချိန် နှစ်လတာအတွင်း ရောင်းချနိုင်မှုမရှိပါက ရေချိုငါး၊ ပုစွန် ရောင်းချခြင်းဖြင့် တက်မှုကို စားသုံးသူများ ရင်ဆိုင်ရလေ့ရှိရာ ရန်ကုန်ဈေးကွက်တွင် စားသုံးမှုများလာသည့် ရေငန်ထွက်ကုန်များ ရာသီမပြတ် စားသုံးနိုင်စေရန် ရန်ကုန်မြို့ အအေးခန်းစက်ရုံများတွင် သိုလှောင်၍ ပြန်လည်ဖြန့်ဖြူး ရောင်းချခြင်းဖြစ်သည်။



ရန်ကုန်မြို့ရှိ စံပြငါးဈေးဆိပ်ကမ်းသို့ ဝင်ရောက်လာသည့် ငါးဖမ်းစက်လှေများကို တွေ့ရစဉ်။ ဓာတ်ပုံ - ဇွန်မာန်

“မနှစ်က လုပ်ငန်းရင်အားလုံးနီးပါး ပျက်စီးပေမယ့် ဒီနှစ်ရေထွက်ကုန်ရောင်းဝယ်မှု အဆင်ပြေကြတယ်။ ဒီနှစ်မှာ အရောင်း ဝယ်ကောင်းသလို စားသုံးသူလည်း သင့်တင့်တဲ့ဈေးနဲ့ ဝယ်ယူနိုင်တဲ့အတွက် ထုတ်လုပ်သူနဲ့ စားသုံးသူ အဆင်ပြေတဲ့ နှစ်လို့ဆိုရမှာပါ။ ပင်လယ်ပြင်က ငါးမပြတ်ဝင်ပြီး ဈေးကွက်ထဲကိုအရောက် တိုက်ကား ပုစွန်အပါအဝင် ရေထွက်ကုန် အမယ် ၂၀ ကျော်ကို ငါးစင်ပိုင်ငံများတွင် မျက်ကျယ်၊ ငါးမဲလုံး၊ မီးလုံး၊ ငါးရောင်၊ လက်ဝါး၊ ပီသား၊ ရွှေငါးနဲ့ပလာတူး ငါးကုန် ချိန် တစ်သိန်းအေးခဲ့ပြီး ပြန်လည်ရောင်းချ ဖို့ ကုန်စုနေပါတယ်။ ကုန်ပိုပြီးသို့လှောင် ချင်ပေမယ့် အအေးခန်းဝန်ဆောင်မှုစရိတ် မြင့်လာတာကြောင့် ကုန်ချိန်တစ်သိန်းပဲ စုနိုင်ပါတယ်” ဟု ကြည့်မြင်တိုင်စံပြ ငါးဈေးမှ ရေငန်ထွက်ကုန်လုပ်ငန်းရှင် ဒေါ်တင်နွယ်က ပြောသည်။ မြန်မာ့ရေထွက်ကုန်များကို ဧရာဝတီ တိုင်းဒေသကြီးပင်လယ်ပြင်နှင့် တနင်္သာရီ တိုင်းဒေသကြီး ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် ဖမ်းဆီးခြင်းဖြစ်၍ ငါးဈေးကွက်များသို့ အဆက်မပြတ်ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး ပြည့်ပုံကုန် ရေထွက်ပစ္စည်းများကိုလည်း အအေးခန်း စက်ရုံများမှတစ်ဆင့် တင်ပို့နိုင်ခဲ့ရာ လုပ်ငန်းရှင်များ အဆင်ပြေကြကြောင်း၊ ယနေ့ဆိပ်ကမ်းများသို့ ဝင်ရောက်လာကြ သည့် ရေထွက်ကုန်များအား နှစ်ရက်တာ ရောင်းချပြီးပါက အအေးခန်းစက်ရုံများ တွင် သိုလှောင်ထားသည့် ရေထွက်ကုန် များအား ရေငန်ထွက်ကုန်ဈေးကွက်တွင် နှစ်လအတွင်း ရောင်းချပေးသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။ သစ္စာ (MNA)

❖ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် စက်မှုလုပ်ငန်းများကို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဆိုပါက ဒေသနှင့် နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို များစွာ အထောက်အကူ ဖြစ်စေနိုင်မည် ဖြစ် ...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ မေလ ၂၄ ရက်နေ့တွင် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ ခရိုင်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများအား တွေ့ဆုံ၍ ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာများကို ဆွေးနွေးပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

- ### နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၉) ရပ်
- ၁။ နိုင်ငံရေး
 - (က) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ စနစ်နိုင်ငံဖွဲ့စည်းရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
 - (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
 - (ဂ) ပြည်သူ့လူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
 - ၂။ စီးပွားရေး
 - (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
 - (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အားကို မဏ္ဍိုင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍမြှင့်တင်ရေး။
 - (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီ ဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှုမှသည် ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည့်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
 - ၃။ လူမှုရေး
 - (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြှင့်တင်တိုးတက်စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြု ပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
 - (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံး အကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
 - (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များ အနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလငါးတန်နှင့် ပြည့်စုံသောလူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။



အာဆင်နယ်ကစားသမား မာရီနို ပီအက်စ်ဂျီအသင်းဘက်သို့ ရိုးသွင်းယူရန် ကြိုးပမ်းစဉ်။

ပီအက်စ်ဂျီက အာဆင်နယ်ကို အနိုင်ရပြီး ချန်ပီယံလိဂ်ဗိုလ်လုပွဲ တက်လှမ်းနိုင်ရေး အားကောင်းလာ

ယူအီးအက်စ်အေ ချန်ပီယံလိဂ်ဆီမီးဖိုင်နယ် ပထမအကျော့အဖြစ် ဧပြီ ၃၀ ရက် နံနက် ၁ နာရီခွဲက အမ်းမရိတ်ကွင်း၌ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့သည့် အာဆင်နယ်နှင့် ပီအက်စ်ဂျီအသင်းပွဲစဉ်တွင် ပီအက်စ်ဂျီအသင်းက ဒဗဲဘီလီ၏ တစ်လုံးတည်းသော သွင်းဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိကာ ဗိုလ်လုပွဲတက်လှမ်းနိုင်ရေး အခွင့်အရေးကောင်း ပိုင်ဆိုင်ခဲ့သည်။

အချိန်အခါမဟုတ် မိုးရွာခြင်းနှင့်အတူ လေပြင်းများ တိုက်ခတ်ခြင်း၊ မိုးထစ်ချွန်းခြင်း၊ မိုးကြိုးပစ်ခြင်း၊ လျှပ်စီးလက်ခြင်း၊ မိုးသီးကြွေခြင်းဖြစ်စဉ်များ ဖြစ်ပေါ်နိုင်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၃၀
ယနေ့ ညနေ ၅ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်များအရ အနောက်ဘက်မှ ရွှေ့လျားလာသော လေပေလွှဲလှိုင်းများ၏ အရှိန်ကြောင့်လည်းကောင်း၊ အရှေ့ဘက်မှ ရွှေ့လျားလာသော လေပေလွှဲလှိုင်းများ၏ အရှိန်ကြောင့်လည်းကောင်း၊ ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တို့မှ လေနှေးများနှင့် တရုတ်ပြည်မကြီးပေါ်ရှိ လေဖိအားကြီး ရပ်ဝန်းဒေသမှ ရွှေ့လျားလာသော လေအေးများတွေ့ဆုံမှုကြောင့်လည်းကောင်း၊

စာမျက်နှာ ၁၃ ကော်လံ ၁ ၀

၁၅-၂၀၂၅ ရက်နေ့မှ ၂၅-၂၀၂၅ ရက်နေ့အတွင်း မိုးလေဝသ သန့်ရှင်းစင်ခြင်းအသိပေး ခန့်မှန်းထားသည့် မိုးရွာသွန်းမှုအခြေအနေ ခန့်မှန်းချက်ပြပုံ

ယနေ့ သတင်းအညွှန်း

ရာထူးသက်တမ်း ရက် ၁၀၀ ပြည့်တွင် ထရမ်က ၎င်း၏အောင်မြင်မှုများကို အမွှမ်းတင်ပြောကြား

ပင်လယ်ပြင်ငါးဖမ်းရာသီ ပိတ်သိမ်းပြီဖြစ်၍ ငါးဖမ်းစက်လှေများ ရန်ကုန်မြို့ဆိပ်ကမ်းများသို့ အသီးသီးဝင်ရောက်

MNL League Cup ပြိုင်ပွဲတွင် ဒဂုံစတား၊ ဟံသာဝတီနှင့် ရတနာပုံအသင်းတို့ ဂိုးပြတ်အနိုင်ရ

ရန်ကုန် ဧပြီ ၃၀
၂၀၂၅ MNL League Cup ပြိုင်ပွဲ အုပ်စုပွဲစဉ် (၁) ဒုတိယနေ့ကို ဧပြီ ၃၀ ရက်က ဆက်လက်ကျင်းပရာ ဒဂုံစတားယူနိုက်တက်၊ ရတနာပုံနှင့် ဟံသာဝတီ ယူနိုက်တက်အသင်း ဂိုးပြတ်အနိုင်ရပြီး Chinland နှင့် အား/ကာသိပွဲ သရေကျခဲ့သည်။

YUSC ကွင်း၌ ကျင်းပသည့်ပွဲတွင် ဒဂုံစတား ယူနိုက်တက်အသင်းက ငွေကြေးပွင့်အသင်းကို ၁၁ ဂိုး-နှစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။ ဒဂုံစတားယူနိုက်တက်အသင်းအတွက် အခက်အခဲမရှိသည့် ဂိုးပြတ်နိုင်ပွဲတစ်ပွဲဖြစ်ခဲ့ပြီး တိုက်စစ်မှူး ရန်ကျော်ထွေးက တစ်ပွဲတည်း ငါးဂိုးသွင်းယူခဲ့သည်။

အဖွင့်ပွဲဖြစ်သောကြောင့် ဒဂုံစတားယူနိုက်တက် အသင်းသည် စာမျက်နှာ ၁၃ ကော်လံ ၁ ၂



ဒဂုံစတားယူနိုက်တက်နှင့် ငွေကြေးပွင့်အသင်း ယှဉ်ပြိုင်စဉ်။